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Készült: Pétfürdő Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. október 20-án 

17.00 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyilvános testületi ülésén 

 

 

 

Helye: Pétfürdői Polgármesteri Hivatal emeleti tanácsterme 

 

 

 

Jelen vannak:  Horváth Éva     polgármester  

Láng Géza     alpolgármester     

 

Dombi Norbert   képviselő  

Farkas László    képviselő 

Miskolczi Ferenc   képviselő  

Nagy Zsolt    képviselő             

  

Szabóné Czifra Melinda  jegyző 

 

 

Meghívott:  Batári Anett    közbeszerzési tanácsadó 

Szatzger Tibor   Konzulens 9000 Kft. ügyvezetője 

 (2.) napirendi ponthoz) 

Szép Marianna   Geoplaner Kft. tervezője 

 (1.) napirendi ponthoz) 

 

 

Nem volt jelen: Pintér Csaba    képviselő 

 

 

A jegyzőkönyvet Negyela Beáta vezeti. 

 

 

Horváth Éva polgármester: Tisztelettel köszöntök mindenkit a mai testületi ülésen. 

Megállapítom, hogy 5 képviselő és a polgármester, összesen 6 fő jelen van, az ülés 

határozatképes.  

Ismertetem a javasolt napirendet. (Felolvassa a meghívóban szereplő napirendi javaslatot).  

Napirenddel kapcsolatban van-e valakinek észrevétele? Amennyiben nincs, aki elfogadja, hogy 

a sürgősséggel kiküldött ASP pályázattal kapcsolatos hiánypótlást napirendre vegyük, kérem, 

szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a napirendre vételt. 
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Dombi Norbert képviselő: Tudom, hogy a rendkívüli ülésen nincsen vegyes ügyek, de lenne 

egy kicsi ügy, amiről biztosan tudsz és kellene róla dönteni.  

 

Horváth Éva polgármester: A végén.  

 

Dombi Norbert képviselő: A lélekharangról. 

 

Horváth Éva polgármester: A végén beszélünk róla.  

Aki ezzel a kiegészítéssel a nyilvános ülés javasolt napirendjét elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a következő napirendet: 

 

Napirend:  

 

1.) Forrásfoglalás közbeszerzési eljárása (222/2016.) 

2.) Járdaépítések és felújítások tervezői egyeztetése (221/2016.) 

3.) ASP pályázattal kapcsolatos hiánypótlás (233/2016.) 

4.) Lélekharang 

 

 

N a p i r e n d  t á r g y a l á s a : 

 

 

Horváth Éva polgármester: Mivel vendégünk van, javasolom a járdaépítések és felújítások 

tervezői egyeztetése tárgyú előterjesztést tárgyalni. Aki ezt elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a napirendi sorrendcserét. 

 

 

1.) Járdaépítések és felújítások tervezői egyeztetése (száma: 221/2016.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: Két tervdokumentáció a része annak, amiről most nekünk dönteni 

kell. Az egyik a jövő évre tervezett járdaépítési program: a Madách Imre, Szőlőskert, Mikes 

Kelemen, Liszt Ferenc, Akácfa, Bánk Bán utca. Ezek a 2017-ben elvégzendő feladataink. A 

másik csomag, amit az idei évre terveztünk, de engedélyköteles, a Peytu ligetnek a járda és 

térburkolat építési munkái. Kezdjük előszőr a jövő évi járdacsomaggal. Nem azért hajtom én 

ezt annyira, mert a Peytu liget nem fontos a Képviselő-testület szempontjából, hanem azért mert 

ha ez összeállna, akkor a Mariannék be tudnák fejezni és november-december hónapokban el 

tudnánk indítani a közbeszerzést, nem csúsznánk bele megint az őszi időszakba. Ez egy 

engedélyezés nélküli beruházási csomag, amit, ha kész a terv, akkor lehetne indítani. A másik 

bonyolultabb. Kezdjük a járdacsomaggal. Utcánként menjünk?  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Igen. 

 

Horváth Éva polgármester: Akkor kezdjük a Madách utcával.  

 

Szép Marianna tervező: A Madách utcában feladatunk volt a Diófa és a Katona József utca 

közötti szakaszon, a jobb oldalon a járda felújítása és a baloldalon meglévő rossz állapotú 
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járdának a megszüntetése. A járdacsomagban van járdafelújítás és járdabontás is. Ebben az 

utcában lenne mindkettő. A korábbiaknak megfelelően a jobb oldalán lenne térköves járda 1,5 

méteres szélességgel.  

 

Horváth Éva polgármester: Végig is tudtátok vinni? 

 

Szép Marianna tervező: Igen. 1,5 méter szélesség azonban nem biztosítható a fák miatt, ezért 

leszűkülne a térkövezés gyeprácsos burkolattal a növényzet védelme érdekében.  

 

Horváth Éva polgármester: A tervből ez nem derül ki. Az derül ki, hogy végig lehet vinni a 

1,5 métert. 

 

Szép Marianna tervező: Itt a fáknál egy-két helyen, pl. a 2. számú ingatlan előtt elég hosszan 

beraktam ezeket a rácsokat. Nyilván itt is, az aszfaltbejárók megmaradnának, azokhoz a 

szintekhez igazodnánk, de végig egységesen menne a járdaburkolat. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Kell a 1,5 méter mindenhogyan? 

 

Horváth Éva polgármester: Igen, kell. Én gyalogos vagyok, 1 méteres járdán nem lehet 

közlekedni.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Megint az lesz majd a baj, hogy mi jószándékkal járdát felújítunk, utána 

meg a lakosságtól megkapjuk, hogy minek kellett ilyen széleset, hisz eddig se volt széles. 

 

Horváth Éva polgármester: A lakosság felől mi is kapjuk most a járda kivitelezésre az 

észrevételeket. Furcsa módon attól a lakosságtól, akinek az utcájában járdát építünk. Mert ő 

kocsival jár be a saját telkére, de én azt mondom neki, hogy én vagyok a gyalogos. Én szeretnék 

a járdáján közlekedni.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Mi az észrevétel? 

 

Horváth Éva polgármester: Az az észrevétel, hogy miért kell?  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: A lakosság nem egy homogén körzet. A lakosságnak nincs olyan 

véleménye, amire azt lehet mondani, hogy a lakosság véleménye. A lakosság közt van olyan, 

aki azt kérdezi, hogy minek kell járda, és van olyan, aki elmenne a brüsszeli bíróságig, ha nem 

tennénk az utcájába járdát. Ha a többinek van, akkor neki is legyen. Ez nem homogén sajnos. 

Mindenféle vélemény van. 

 

Horváth Éva polgármester: Az egyik utcában, a mostani kivitelezésnél csináljuk a járdákat, 

ott is van olyan rész, hogy 1,5-1,20. Meg lehetett volna csinálni 1,5 méterrel, de azt mondtuk, 

csinálja végig 1,20-szal a kivitelező. Ezt lehet rugalmasan kezelni, de a 1,5 méteres járda kell. 

 

Nagy Zsolt képviselő: A másik, amit majd fognak mondani, ha majd meglátják a kivitelezést. 

Amúgy ezek az utcák nem olyan frekventáltak. Ha lenne forgalomszámlálás, nem tudom, 

milyen értékeket kapnánk, már elnézést a gonoszkodásért.  

 

Szép Marianna tervező: Egy baleset elég. Én azt javaslom közlekedéstervezőként, hogy 

közlekedésbiztonsági szempontból az ilyen kisforgalomú utcákban is indokolt a járda legalább 

az egyik oldalon. 
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Nagy Zsolt képviselő: Teljes mértékben igaza van, hogy a járda megépítése indokolt. Én csak 

azt kérdezem, hogy biztosan kell a 1,5 méter? Nem a járda ellen vagyok, én is megszavaztam a 

felújítást. Én csak azt kérdeztem, hogy ekkora forgalomhoz kell-e az eddiginél szélesebb járda? 

  

Horváth Éva polgármester: Hadd válaszoljak rá, én vagyok a gyalogos. Én az 1,20-as járdára 

nem szívesen megyek rá, amikor a kerítésen belülről a kutyák vicsorognak rám. Nekem az a 30 

cm lehetőséget ad, hogy eltávolodjak annyira a kerítéstől, hogy biztonsággal végig tudjak menni 

a járdán. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Ez az indok csak akkor él, ha olyan frekventált utcában közlekedek, 

hogy biztos, hogy 10 méterenként szembe fog jönni velem valaki és nem fogom tudni kikerülni. 

De ott, ahol minden szökőévben jön velem szemben gyalogos, nem biztos, hogy fontos az a 30 

cm. 

 

Horváth Éva polgármester: Mennyi a járdaszabvány? 

 

Nagy Zsolt képviselő: Eddig mennyi volt? Eddig biztos, hogy nem voltak 1,5 méteres járdák.  

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Egy dolgot szeretnék kérdezni. Mi a 

különbség az 1,20-as és az 1,50-es járda között. A földmunka különbség is elenyésző. A 

lakosságra visszatérve, pont a Móricz utcában jöttek oda hozzám, hogy miért 1,20-as, miért 

nem 1,5 méteres. Mondtam, hogy meg lehet csinálni, ha kivágjuk a fát. Azt mondták, szó sem 

lehet róla. Akkor mit csináljunk? Én mindenképpen az 1,5 méteres járdára szavazok. 

 

Horváth Éva polgármester: Egyébként így volt a programunkban is szerintem.  

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Kétségtelenül felvetődik a gondolat. 

Teljesen jogos a felvetés, ezt hozzá kell tennem. Nem spórol szinte semmit. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Mondtam, hogy nem a költségek miatt, hanem a felmerülő, bontással 

járó kellemetlenségek miatt kérdeztem. 

 

Horváth Éva polgármester: Most nagyon jó tapasztalataim vannak a járda kivitelezésnél. A 

lakosságtól csak pozitív visszajelzés érkezett. Volt kérdés, hogy miért 1,20, miért nem 1,5 

méter, de nem volt szitkozódás, szépen meg lehetett beszélni. Most a Katona József utcát 

csináljuk, valamint a Móricz Zsigmond és a Zalai utcákat. Mindent tisztességesen lehet csinálni. 

Örülnek, akiknek megcsinálják, a szembelévők meg mondják, hogy nem fog kelleni. Volt már 

olyan is, hogy mi oldalunkra is kell, de ez a jövő zenéje.  

 

Láng Géza alpolgármester: A Katona József utcában milyen széles a járda? 

 

Horváth Éva polgármester: 1,5 méter. 

  

Láng Géza alpolgármester: A rajzon sokkal szélesebb. 

 

Szép Marianna tervező: Nem, mindenhol 1,5 méter. Van, ahol leszűkül 1,20 méterre, mert a 

növényzet indokolja, de annál szűkebb nincs. 
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Horváth Éva polgármester: Most a Madách utcáról beszélünk. Ezzel kapcsolatban van 

észrevétel? 

 

Szép Marianna tervező: Egyébként nem olyan széles, csak átvezetést adunk a túloldalra. A 

járda szélessége a műszaki előírások szerint úgy van, hogy egy személynek 75 cm, két 

személyre számolva jön ki a 1,5 méter. Egyébként a közlekedési hatóság még várja az 50 cm-

es oldaltávolság biztosítását a kerítés mellett. Ennek igazság szerint 2 méteresnek kéne lennie. 

Mivel felújítunk, ezért meghatározott a járda szélessége. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Értem én, hiszen nem először csinálunk járdaépítést. Ezek a kitételek 

normál forgalomú járdán mindenképpen megállják a helyüket. Nem akarok visszatérni még 

egyszer arra, hogy ezt miért kérdeztem. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: A kapubejárók rendben lesznek?  

 

Szép Marianna tervező: Aszfaltosok maradnak, nem terveztük azoknak az átépítését. Most, 

nemrég épült aszfaltos burkolatú bejárók vannak a mostani utcán.  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Akkor ugyanaz marad? 

 

Szép Marianna tervező: Nem. A kapubejáróknál végigmegy a járda térköve. Vissza lesz 

bontva, és a járda térköves lesz végig. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Az útig? 

 

Szép Marianna tervező: Nem. 

 

Horváth Éva polgármester: A következő van. Most is így történik a meglévő építkezésnél. 

Ahol kéri a lakó, hogy hagyjuk meg, mert egy éve, vagy mikor csináltuk meg, ott nem fogjuk 

fölbontani. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Nincs ilyen. A Madách utcában nincs ilyen. Én arról beszélek, 

hogy a kapuknál, a gépkocsi bejáróknál rendben meg fogják csinálni. 

 

Dombi Norbert képviselő: A járdaprogramban ezeket rögzítettük annak idején. Megint 

ugyanott tartunk. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Nem látom a rajzon. 

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Van kapubejáró egyébként, csak a rajzon 

nem tüntette fel a Mariann. 

 

Szép Marianna tervező: Dehogynem. 

 

Horváth Éva polgármester: Minden kapubejáró megvan.  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Tehát a járdáig jelenleg megvan az aszfaltos bejáró?  

 

Horváth Éva polgármester: Nem a járdáig van, hanem a kapuig.  
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Miskolczi Ferenc képviselő: Tehát a kapu előtti szakaszon föl lesz törve és térkő kerül oda? 

 

Dombi Norbert képviselő: Bocsánat, erről már annyiszor vitatkoztunk. Én úgy emlékszem, 

hogy abban maradtunk, hogy a kapubejárókat, amik aszfaltosok, teljes egészében kicseréljük 

térkövesre. Ez rögzítve van. 

 

Horváth Éva polgármester: Kapubejárót nem lehet térkövesre csinálni.  

 

Dombi Norbert képviselő: Meg kellene nézni a járdaprogramot, abban benne van. Leírtuk, 

sokat vitatkoztunk rajta, de eldöntöttük. Ez a legnagyobb butaság, hogy van egy aszfaltos 

bejáró, amiből lejön egy 1,5 méteres járda és megmarad egy 40 cm-es keret az út, meg a járda 

között. Miért kell azt otthagyni? Ezen spórolunk? Nem értem. Miért nem lehet kiszedni az úttól 

a kapuig? 

 

Horváth Éva polgármester: Kapubejárót térkőből nem csinálunk. 

 

Dombi Norbert képviselő: Miért nem? 

 

Horváth Éva polgármester: Azért, mert a kapubejárónak nem az a szerepe. 

 

Dombi Norbert képviselő: Ne vitatkozzunk, hanem nézzük meg a járdaprogramot, mert abban 

ez le van írva. El lett fogadva. 

 

Horváth Éva polgármester: Nincs, biztos, hogy nincs. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Lehet kapubejárót térkőből építeni, csak nyilván gépkocsi behajtásra 

alkalmas vastagságú térkővel kell csinálni. Nem gyalogos közlekedésre alkalmas 6-ossal, 

hanem 8-as, 10-es térkővel. Nincs igazad polgármester asszony, amikor kategorikusan 

kijelented, hogy nem lehet. Azon vitatkoztunk annak idején, hogy hol legyen a vágás. Én is azt 

mondom inkább, hogy nézzük meg mit határoztunk akkor és ahhoz tartsuk magunkat. Évek óta 

megvan az új aszfalt kapubejáró, ezen vitatkoztunk. 

 

Dombi Norbert képviselő: Kétféle anyagból lesz a kapubejáró. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Nem. A járda van egyféle anyagból, az fut végig. Ahhoz 

csatlakozik az aszfalt. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Most már tényleg kíváncsi vagyok, hogy elfogadtuk vagy csak abba 

maradt a vita. Azt mondtad nem lehet a kapubejáró térkőből. Tulajdonképpen abból csináljuk, 

mert a járdának azon része, ami a kapu előtt van, az ilyen értelemben kapubejáró lesz. Akkor a 

járdának azon részét tényleg erősebből kellene csinálni. 

 

Szép Marianna tervező: Nem feltétlenül, mert a kapubejáró alá mi CKT-t raktunk. Minden 

kapubejáró alatt megerősítettük. Az pedig, hogy a többi része milyen lesz, aszfalt, vagy térkő, 

más döntés. Erről még nem volt szó, illetve volt, de aszfaltra vonatkozik.  

 

Dombi Norbert képviselő: Tudom, mert régebben is arról vitatkoztunk, hogy ne hagyjunk már 

30 cm-es aszfaltdarabokat. Egy anyagból legyen az egész bejáró. 
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Miskolczi Ferenc képviselő: Itt meg úgy van, hogy egy anyagból van a járda és egy másikkal 

csatlakozik az úttesthez.  

 

Dombi Norbert képviselő: Más utcákban is van, ahol csak ilyen diribdarab aszfaltok vannak. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Valahol van burkolatváltás.  

 

Szép Marianna tervező: A Szőlőskert utcánál is ugyanez a helyzet. Egy szikkasztóaknát 

kellett betervezni. A csapadékvíz megáll egy ponton, oda egy szikkasztó aknát terveztünk. Ez 

a Diófa utca alsó szakaszán van. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Pétfürdőn nem lehet szikkasztani. Nézd meg a Babits végét, minden 

évben visszakerül.  

 

Horváth Éva polgármester: A fejlesztés alapelvei le vannak írva. Minden benne van. 

Elfogadta a Képviselő-testület 2015. november 26-án a határozatot, a 2016. évi járdaprogramot. 

Itt van egy állapotleírás és itt van a II. fejezet, amiben a fejlesztés alapelvei vannak 

megfogalmazva. Leírja a Képviselő-testület, hogy a 2016-2017 közötti időszakban felújításra 

kerülő járdák, illetve kapubejárók, az utcák betonszegélyéig mindenhol egységes szegéllyel 

ellátott térkőburkolatot kapnak. Igaza van Dombi Norbertnek. A járdák felújítása során kiemelt 

figyelemmel kell lenni a kapubejárók szintjeire, a kérdéses helyzetekben a lakóval előzetesen 

egyeztetni kell. A járda és az út közötti zöldsáv között leterített föld minőségére: ne legyen 

építési törmelék visszarakva, mindenhol legyen vetve fűmag. A tönkrement járdát el kell 

bontani, ahol bontásról van szó. A tervezést egy csomagban kell megrendelni. 

 

Nagy Zsolt képviselő: A gyephézagról van szó? Itt már megint van egy költségvetési kérelem. 

 

Dombi Norbert képviselő: A mi utcánkban kb. két év és ki kellett venni az összeset, mert az 

új szivarfák nem férnek el, annyira közrefogja a fatörzset.  

 

Horváth Éva polgármester: Azt írja, hogy a járdák mellett nincs szükség gyephézagos 

betonburkoló lapok elhelyezésére. 

 

Láng Géza alpolgármester: Ez azt jelenti, hogy nem kell szélesíteni a járdákat. 

 

Horváth Éva polgármester: Igen. Ez az 1,5 métert nem befolyásolja. 

 

Dombi Norbert képviselő: Azt kérném, hogy e szerint haladjunk, ha már egyszer ezzel 

megküzdöttünk. 

 

Szép Marianna tervező: Tehát ott, ahol nem tudom a 1,5 méter szélességet biztosítani, akkor 

inkább szűküljön le a járda? 

 

Horváth Éva polgármester: Nem. A lényeg, hogy a kapubejáróknál a térkőkapubejárót 

valósítsuk meg. 

 

Dombi Norbert képviselő: Most eszerint történik a Katona József utca is? 

 

Horváth Éva polgármester: Nem. A Zalaiban is volt már olyan, hogy nem is engedték, hogy 

a járda keresztülmenjen, mert az ő bejárójukhoz hozzá ne nyúljunk. Nemhogy az egész bejárót 
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bontsuk el és csináljunk belőle térkövest, hanem hagyjuk meg úgy, ahogy van. Egyébként 

tényleg nagyon jó állapotban van. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Ezek is aszfaltburkolatúak? 

 

Horváth Éva polgármester: Igen.  

 

Dombi Norbert képviselő: Nekem aszfaltos bejáróm van és megy tönkre. 

 

Horváth Éva polgármester: Az meg szuper állapotban van. Két szomszédos lakó mondta, 

hogy kérik úgy, ahogy van meghagyni. Ne is menjen rajta keresztül a járda. Szegéllyel zárjuk 

le. 

 

Dombi Norbert képviselő: Ezt nem hagynám. 

 

Horváth Éva polgármester: Én meg hagynám, mert ezt a lakók kérik, és a fejlesztések 

alapelveiben benne van, hogy a lakókkal egyeztetés után. 

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: A két szomszéd, akikről beszélsz, a 

kapubejárót úgy oldotta meg, hogy fölemelte betonnal a terep szintjéig ezt a földtől. A járda 20 

cm-el alacsonyabban van. 

 

Horváth Éva polgármester: Nem tudom, hogy egyről beszélünk-e Pista bácsi. Hozzáértő, 

műszaki ember volt, aki ezt csinálta. A mellette lévővel együtt van egy szuper bejárójuk, amit 

úgy gondolnak, hogy nem kellene megbontani. Nem kellene térkővel keresztülmenni rajta. 

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Akkor ezzel mi legyen? 

 

Horváth Éva polgármester: Benne van, hogy a lakókkal történt egyeztetés után. 

 

Szép Marianna tervező: Ez elég furcsa látványt hoz. Megy a járda aztán megint aszfalt, aztán 

térkő. Én nem tartom esztétikusnak. 

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Ő nem esztétikumra gondolt. A maradék 

betonnal föl tudott menni a szintjére. 

 

Horváth Éva polgármester: Nincs maradék beton, az egy jól kialakított kapubejáró. Nekem 

is ez a gondom ezzel az egésszel, hogy az elmúlt években, amikor csináltuk az utakat 

mindenkinél csináltunk kapubejárót. Neked ezek szerint nem lett jó. Nagyon sok helyen egy jól 

működő kapubejáró készült, amit a lakó úgy gondol, hogy nem kellene felbontani azért, hogy 

térkővel burkoljuk le.  

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Ez nem úgy működik, hogy az egyik 

lakó azt mondja, neki vörös legyen a járda, a másiknak zöld stb. Szerintem vagy egységesen 

kezelem Pétfürdőt vagy nem. 

 

Horváth Éva polgármester: Ezt nagyon könnyű elmondani, de most nem vöröset rakunk le, 

meg nem sárgát. Akkora esztétikai problémát nem fog okozni, ha egy szürke térkőburkolat 

találkozik egy jól megépített aszfaltos kapubejáróval, ami szintén szürke. 
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Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Ha eladja az illető a házát, aki 

ragaszkodik a kis aszfaltjához, az új meg azt mondja, hogy neki olyan szürke burkolat kell, mint 

a járda. Akkor mi van Éva? Ez egy patthelyzet. Én is igazat azok a Norbinak. Miért nem 

egységes egy járda az elejétől a végéig? Én sem értem. 

 

Horváth Éva polgármester: Mi a kérése a képviselőknek a Madách utcával kapcsolatban? 

 

Dombi Norbert képviselő: A járdaprogramban rögzített irányelvek alapján legyen kialakítva. 

 

Horváth Éva polgármester: Tehát a kapubejárók legyenek térkővel kialakítva. Aki ezzel 

egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal elfogadta, hogy a Madách utcában a 

kapubejárók térkőből legyenek kialakítva.  

 

Szép Marianna tervező: Nekem lenne kérdésem ezzel kapcsolatban. Itt van növényzet, amit 

igyekeztem megtartani. Alapvetően 1,5 méteres a járdaszélesség. Ilyen esetben, ebben az 

utcában hagyjuk el a rácsot és szűküljön le a járda? 

 

Láng Géza alpolgármester: 1,5 méternél ne legyen szélesebb. 

 

Dombi Norbert képviselő: Nem kell rács egyáltalán. Nem lehet rajta füvet nyírni, nem lehet 

rajta menni sem. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Én ragaszkodom a gyeprácshoz. Legyen kiegészítve azzal, hogy 

ott, ahol be van jelölve, hogy növényzet van. 

 

Dombi Norbert képviselő: Ez módosítás az eredetihez képest, úgy számoljatok. 

 

Farkas László képviselő: 10 méterenként fa, bokor van. Azt mondom, hogy 1,20 méteres 

bőven elég. 1 méteres járdák vannak. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Én tettem föl legelőször a kérdést, hogy az építés során milyen kérdések 

merülhetnek fel. Ezért kérdeztem. Tudtam, hogy vannak olyan utcák, hogy nem engedi meg az 

1,5 méteres járdát. 

 

Horváth Éva polgármester: A kapubejárókat térkővel alakítsa ki a tervező. Ahol a 1,5-es 

szélességet nem tudja tartani, ott az 1,20 feletti gyeprácsos burkolatot hagyjuk el. Ez volt a 

javaslat. 

 

Dombi Norbert képviselő: Az a javaslat, hogy legyen! Az eredeti el van fogadva, hogy nem 

kell ilyen. Az már a módosítás, hogy mégis legyen. 

 

Horváth Éva polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 1,20 felett az 1,50-ig a kiegészítés 

gyeprácsos burkolat legyen, kérem, szavazzon! 

 

 

A Képviselő-testület 3 igen és 3 nem szavazattal meghozta a következő határozatot: 
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PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

421/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Horváth Éva polgármester javaslatát, mely szerint a Madách 

utcában a 1,5 m szélességig az 1,2 m széles járda gyeprácsos burkolattal 

szélesedjen ki. 

 

 

Szép Marianna tervező: Akkor most leszűkülünk 1,20-ra? 

 

Horváth Éva polgármester: A 1,5 méteres járda a hivatalos, a szabvány szerinti szélesség. 

Azt be kell tartani. 

 

Dombi Norbert képviselő: Ez felújítás nem? 

 

Horváth Éva polgármester: Felújítás, de ott is be kell tartani azt, hogy 1,5 méter. 

 

Szép Marianna tervező: Szűkítsem le akkor a fáknál 1,20-ra az 1,50-es járdát vagy végig 

egységesen 1,20 legyen? Nekem ez a kérdésem. Elég sűrűn vannak a fák ebben az utcában. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Ha 2-3 méterenként fa van, akkor teljesen fölösleges csak ott 

leszűkülnie. Akkor figyelembe kell venni, húzni kell egy egyenest és egységesen 1,20 legyen.  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Az is benne van a koncepcióban, hogy 1,5 méter szélesek a 

járdák? 

 

Horváth Éva polgármester: Igen. 

 

Dombi Norbert képviselő: Nincs benne. Nem mennek a fákkal egy vonalban az emberek és 

kerülgetik a fákat. Nincs ilyen. Ráadásul, ha kimenne a fák vonaláig, akkor pont abba a 

lyukacsos izében menne.  

 

Horváth Éva polgármester: Én átmeneti megoldást javaslok. Ahol az 1,50 szélességet tartani 

lehet, ott menjen a járda 1,5 méter szélességben. Ahol nem lehet tartani, ott szűküljön le a járda 

1,20-ra és nem kérjük mellé a 30 cm gyeprácsot. 

 

Dombi Norbert képviselő: Egy házsor mellett? 

 

Horváth Éva polgármester: Igen. Nem nagyon veszed észre, ha mész a járdán.  

 

Dombi Norbert képviselő: Egy-egy ember sétálgat az utcákon, a járdákon. 

 

Horváth Éva polgármester: Te nem ott közlekedsz. 

 

Dombi Norbert képviselő: Honnan tudod, hogy én mivel közlekedek? 
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Horváth Éva polgármester: Ezen a Madách utcai szakaszon is van egy 20 méteres szakasz, 

ahol gyeprács van mellette. A többin végig lehet az 1,50-et csinálni. Ahol lehet, csináljuk meg, 

ahol meg nem, ott ne gyepráccsal biztosítsuk az 1,50-et, hanem nyugodtan szűküljön le 1,20-ra 

a járda. 

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Ilyen számtalan helyen van.  

 

Horváth Éva polgármester: Most is csináltunk már ilyet, meg idáig is. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Sarkosan vagy ívesen? 

 

Horváth Éva polgármester: Nagyon szépen le lehet szűkíteni.  

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Csak 30 centiről van szó. Gondoljátok 

meg.  

 

Horváth Éva polgármester: Idáig is megcsináltuk, csak nem vettétek észre. Aki ezzel 

egyetért, hogy ahol lehet ott 1,5, ahol nem, ott 1,20 és ne legyen mellette 30 cm-es gyeprács, 

… 

 

Nagy Zsolt képviselő: Ezzel most azt szavaztatod meg, hogy legyen ilyen cafrangos, cikk-

cakkos a járda. 

 

Horváth Éva polgármester: Ezek nem cafrangosak. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Ha ezt az utcát megnézed, tele van növényzettel, fával. 

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Ezen a Madách szakaszon összesen 3 

helyen van ez a szerencsétlen gyeprács. Ez mind egy sorban van, ne úgy képzeljétek el, hogy 

cikk-cakkok lesznek ott. Egyezzetek már bele, ne húzzátok!  

 

Dombi Norbert képviselő: Szerintem az a normális, hogyha fellépsz egy járdára és látod, hogy 

egyenes. Párhuzamos a széle a kerítéssel. Ha 1,20-as fér el, akkor 1,20-as. Ne csináljunk ilyen 

járdaszegélyeket, csináljuk egyenesen. A 120 cm-es járdán simán el tudnak gyalogolni a pétiek. 

Egyetlenegy ember mászkál oda-vissza.   

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Miért nem a televízió előtt van ez a vita? Nagyon jó lett volna. 

 

Horváth Éva polgármester: Igen, jó lett volna. Nekem volt egy javaslatom. Ahol lehet tartani 

a műszaki előírás szerinti 1,50-et, ott tartsuk, ahol nem lehet, oda ne rakjunk mellé 30 cm-es 

gyeprácsot… (képviselő úr közbeszól) 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Egyiket sem szavazom meg, én a gyeprácsos mellett vagyok. A 

másik kettő szerintem nem elfogadható. 

 

Horváth Éva polgármester: Befejezem, hogy akkor menjünk le 1,20-ra. Aki ezzel egyetért, 

kérem, szavazzon! 

 

Nagy Zsolt képviselő: Várjál! Ne azt mondjuk, hogy 1,20, hanem ahol lehet, ott legyen 1,50.  
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Horváth Éva polgármester: Igen. Tehát aki egyetért azzal, amit mondtam, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 2 igen, 3 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

422/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Horváth Éva polgármester javaslatát, mely szerint a Madách 

utcában az 1,50 m széles járda ahol nem fér el, szűküljön le 1,2 m szélesre. 

 

 

Horváth Éva polgármester: Tehát ezt nem fogadtátok el. Újabb javaslat? 

 

Dombi Norbert képviselő: Ahol 1,20 fér el, ott egységesen 1,20 legyen. Ahol elfér az 1,50, ott 

legyen annyi. Ne menjünk be a fák közé. Madách utcában 1,20. 

 

Horváth Éva polgármester: A Madách 90 %-án az 1,50 elfér. Így van a terven is.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Akkor miért van gyeprács majdnem végig? 

 

Horváth Éva polgármester: Csak a 2 és a 4 előtt van a gyeprács, egy szakaszon. A többi 

helyen végig van 1,50. 

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Az egyöntetűséget nem lehet 

végrehajtani. Ha így veszem, akkor a Zalai György utcában a villanyvezetéket tartó oszlop két 

helyen, a járda közepén van. Ott hogy oldom meg az 1,20-at? Azt ki kell kerülni. 

 

Horváth Éva polgármester: Tehát még egyszer. Az én javaslatom a következő. Ahol az 1,5 

méter szélességet lehet tartani, ott tartsuk. Ahol pedig az 1,20-ra le kell menni a járda 

szélességgel, ott a testület kérése, hogy ne legyen mellette 30 cm-es gyeprács.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Tegyük hozzá, hogy a Madáchban. 

 

Horváth Éva polgármester: Igen, a Madách utcában. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 3 igen, 2 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

423/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Horváth Éva polgármester javaslatát, mely szerint a Madách 

utcában a 1,5 méter széles járda ahol nem fér el, szűküljön le 1,2 m szélesre 

és ne legyen mellette 30 cm széles gyeprács. 
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Horváth Éva polgármester: Erre kell módosító javaslatokat tenni. Most a tervről beszélünk.  

Más módosító javaslat a Madách utcánál? 

 

Dombi Norbert képviselő: 1,20-as legyen végig. 

 

Horváth Éva polgármester: Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 3 igen, 2 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

424/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Dombi Norbert képviselő javaslatát, mely szerint a Madách 

utcában 1,20 méter szélességű járda kerüljön kialakításra.  

 

 

Horváth Éva polgármester: Amennyiben nincs más módosító javaslat, akkor marad az eredeti 

terv szerinti.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Nem. A tervet el kell fogadni polgármester asszony. Nem tudjuk 

elfogadni. Most miért csinálod ezt? 

 

Horváth Éva polgármester: Módosító javaslatokat kértem a tervhez. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Polgármester asszony! Behozza a tervező asszony a tervet. Nem fogad 

el a testület módosító javaslatot, de a tervet sem fogja elfogadni. Nem mondhatod, hogy marad 

a terv szerint, mert azt még nem fogadtuk el. 

 

Horváth Éva polgármester: Akkor nem lesz járda. Ez az előterjesztése a tervnek, erre kell 

módosító javaslatokat tenni. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Tedd fel a tervet! 

 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: Egy pillanat. Volt egyszer egy javaslat, amit elfogadott a 

Képviselő-testület, hogy a kapubejárókat térkővel kell megcsinálni. Ez átment. 

Általánosságban van egy járdaprogramunk. Most a Madách Imre utcában vagyunk. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Amit az előbb felolvastál, az az összes utcára vonatkozik.  

 

Dombi Norbert képviselő: Arról nem kellett szavazni. 

 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: A Madách utcánál ez most bent van. A végén, ha elfogadjuk 

a határozatot, akkor ez a mondat benne lesz. Utána most eddig van 4 db nemleges határozatunk, 

amiből kettő teljesen egyforma. Most kell szavazni. 
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Horváth Éva polgármester: Aki a Madách utca eredeti tervét - a kapubejáró kivételével - 

elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 3 igen, 2 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

425/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el a Madách utca járdafelújítás tervező által bemutatott eredeti 

munkaközi tervét. 

 

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Le kell venni a napirendről és kész. Nem 

lesz járda. Minden nem lehet. Nem szavazott meg a testület egyetlenegy változatot sem.  

 

Horváth Éva polgármester: Igen Marika, de 224 millió forintra pályáztunk, aminek része a 

Madách utca járda építése is. 

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Igazat adok neked, de nem értem meg, 

hogy miért kell 30 cm-es gyeprácson vitatkozni ennyi ideig. Gondoljátok végig, hogyha 

mindenhol járdát szeretnénk a településen, akkor valamit lépni kellene. Kompromisszumot 

kellene egymás iránt kötnötök, gondoljátok át.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Én megkötöttem. A gyeprács ne legyen benne, mert elfogadtuk a 

járdaprogramban, hogy ne legyen gyeprács sehol. 

 

Horváth Éva polgármester: Tegyem fel újra? 

 

Dombi Norbert képviselő: Tehát a Madách Imre 2-4 előtt lesz egy 1,20-as szakasz, onnantól 

pedig 1,50. Kiszögeléssel?  

 

Horváth Éva polgármester: Ahogy az eddigi megépített járdáinknál van, és észre sem veszed. 

Idáig sem tűnt fel neked. 

 

Dombi Norbert képviselő: Honnan tudod, hogy nekem mi tűnt fel? Ne adjál már a számba 

ilyeneket! Feltettem egy egyszerű kérdést. Kiszögeléssel fog szűkülni, vagy szépen 

fokozatosan? 

 

Horváth Éva polgármester: Meg lehet kérni a tervezőt, hogy vágassa ki a fákat. Akkor 

ugyanígy fel leszel háborodva. 

 

Dombi Norbert képviselő: Még mindig nem arra válaszolsz, amit kérdeztem. 1,50-ről 1,20-ra 

hogyan szűkül le? Merőleges töréssel vagy fokozatosan? 

 

Szép Marianna tervező: Ez döntés kérdése. Lehet ilyen, de megnézem a kivitelezőt, aki 

lerakja. Elméletileg lehet, de gyakorlatban ez nem működik. 

 



 15 

Horváth Éva polgármester: 45 fokban meg lehet csinálni. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Ívben is, csak ára van. 

 

Dombi Norbert képviselő: Lehet gúnyolódni, hogy bénák vagyunk, de nem mindegy hogy fog 

kinézni. Előbb-utóbb elkészül és utána meg majd kapjuk a magunkét, hogy miért így néz ki. 

 

Horváth Éva polgármester: Az Ady Endre utcában se kaptunk. Ott van a gyönyörű, hatalmas 

bukszus sáv és lecsökkentettük a 1,5-es járdát 1,10-re. Nem morgott senki sem, hogy nem ívben 

mentünk át, hanem 45 fokban ment a kerti szegély. Ott is van, azért hagytuk meg annak idején, 

mert olyan gyönyörű, inkább lecsökkentettük a járda keresztmetszetét. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Még egyszer kérem, hogy fussunk neki a Madách utcának! 

 

Horváth Éva polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a Madách Imre utcában, ahol nem lehet 

az 1,50 szélességet tartani, gyeprács nélkül, 45 fokos átvezetéssel térjünk át 1,20 szélességre.  

 

A Képviselő-testület 4 igen, 1 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadta, hogy a 

Madách utcában ahol a 1,5 méter szélességű járdát nem lehet tartani, ott gyeprács nélkül, 45 

fokos átvezetéssel térjen át az 1,2 méter szélességű járdára.  

 

Horváth Éva polgármester: Szőlőskert utca a következő.  

 

Szép Marianna tervező: Van egy olyan szakasza, ahol padkaszivárgót muszáj beépíteni. 

Mindenféleképpen javaslom ezt a megoldást.  

 

Horváth Éva polgármester: Ilyet már csináltunk és működik is. 

 

Szép Marianna tervező: Ott meg fog állni a víz. Jobb, ha kivezetjük erre a szivárgóra. 

 

Horváth Éva polgármester: A Bocskaiban is csináltunk ilyet. 

 

Szép Marianna tervező: Itt is vannak fák, ahol 1,20-ra leszűkülne az előző utca mintájára. 

Ahol pedig tudjuk, ott tartjuk az 1,50-et. Ahová pedig muszáj, oda berakjuk a padkaszivárgót. 

 

Horváth Éva polgármester: Aki a Szőlőskert utcánál elfogadja ugyanazt, mint az előbbi 

utcánál, hogy ahol lehet, ott tartjuk az 1,50-et, ahol kell, ott pedig lecsökken 1,20-ra, a szivárgást 

pedig szikkasztóval oldjuk meg a terv szerint, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 4 igen, 1 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadta a javaslatot, 

mely szerint a Szőlőskert utcánál ahol lehet, 1,5 méter szélességű járda legyen, ahol nem, ott 

lecsökken 1,20 méter szélességre, és a szivárgást padkaszivárgóval oldja meg a terv szerint.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Ügyesen a szikkasztót is belevetted, pedig azt nem akarom támogatni, 

de mindegy.  

 

Dombi Norbert képviselő: Csak egy gondolat. Ahol 1,20-ra lecsökkentjük a járdát, az azért 

van, mert valami miatt nem fér el, vagy fa, vagy bokor, vagy valami növény van az útjában. 

Ahol 1,50-re csináljuk a járdát, ott elvesszük az esélyt is, hogy valaki oda bármikor is ültessen. 
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Horváth Éva polgármester: Megmarad neki a zöldsáv az utca felé. 

 

Szép Marianna tervező: Alapvetően ez a zöldsáv nem alkalmas növény telepítésére. Tele van 

közművel. 

 

Dombi Norbert képviselő: Nem fát, de bokrokat lehet telepíteni. 

 

Horváth Éva polgármester: Következő a Mikes Kelemen utca. 

 

Szép Marianna tervező: Ebben az utcában volt egy kis Akácfa is. Volt egy előzetes félreértés, 

hogy melyik oldali. A páratlan oldalon hozzuk a járdát, a másik oldalon pedig visszabontottuk. 

A meglévő járda – ami zömében mélyebben van, mint a meglévő útpálya – kerül kiszélesítésre. 

Sajnos víznyelőket kellett elhelyezni a járdában, mert a járda befelé dől. Az ingatlan bejárók 

nehezen megközelíthetők lennének. A kerítés mellett szegélyt kellett elhelyeznem, ami 

megvezeti a vizet a tervezett víznyelőkig.  A víznyelőket egyébként bekötöttük a meglévő 

rendszerbe. A kapubejárókat aszfaltburkolattal terveztem, de itt akkor is térkőburkolat lesz. A 

másik oldalon a viszonylag rossz állapotú járda bontásra és füvesítésre kerül. Egy kicsit 

benyúltam a Hunyadi utcába, hogy a meglevő járda biztosítva legyen. Nyilván ez is térkőből 

épül. 

 

Láng Géza alpolgármester: Az lesz felbontva? 

 

Szép Marianna tervező: Nem, az vissza lesz építve. A Hunyadi utcában hiányzik egy 

járdakapcsolat, én ezt beterveztem aszfaltból, mert aszfaltburkolathoz csatlakozik a Hunyadi 

utcában.  

 

Horváth Éva polgármester: Ez akkor egy kérdés, hogy miből legyen. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Azt a pár métert ne csináljuk már külön, tényleg egységes legyen. A 

Hunyadi ott végig aszfaltos. Javaslom, hogy ott maradjon az aszfalt, még akkor is, ha a korábbi 

döntésünkkel ellentétes. 

 

Szép Marianna tervező: A térkőburkolatú kapubejáratnál felmerül bennem a kérdés, hogy ez 

ugyanabból az anyagból készüljön, vagy színben eltérő legyen. Egységesen menjen végig a 

járda és esetleg a bejáró más színből legyen? 

 

Horváth Éva polgármester: Egy színből legyen. 

 

Nagy Zsolt képviselő: A járdával megegyező színű legyen.  

 

Farkas László képviselő: Két gondolat. Az egyik, hogy amelyik elbontásra kerülne, azt útként 

használják, mert amikor az aszfaltos út készült, az olyan keskeny lett, hogy két autó egymás 

mellett nem fér el. Mindenki ezt a járdát használja. 

 

Szép Marianna tervező: Igen, én itt tévedésben voltam és most megvezettem magukat. Beton 

gyepráccsal javasolnám visszaépíteni, és azt is jelöltem a rajzokon, a páros oldalon. Ott valóban 

megállásra használják a sávot. Akár füvesítve, akár murvával kitöltve, de beton gyeprácsot 

javaslok oda.  

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Eléggé forgalmas, tényleg úgy tudnak 
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egymás mellett elmenni, hogy felmennek a járdára. Ez a kiépítés valóban jogos, nemcsak 

parkolás miatt. 

 

Horváth Éva polgármester: Javaslat tehát a Mikes Kelemen utcában, hogy a páros oldalon az 

elbontandó járdafelületnél a beton gyeprácsos kialakítás készüljön terv szerint. Aki ezzel 

egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a javaslatot, mely szerint a Mikes 

Kelemen utca páros oldalán az elbontandó járdafelületnél beton gyeprácsos kialakítás 

készüljön, a bemutatott terv szerint. 

 

Szép Marianna tervező: Még egy észrevétel. A 4-es ingatlanig felmegy a járda. Megtartsuk-e 

vagy sem? Én most megtartottam. Viszonylag jó állapotú itt a járda. 

 

Horváth Éva polgármester: Maradjon így. 

 

Dombi Norbert képviselő: Ha meg nem, akkor térköveztessük le. 

 

Horváth Éva polgármester: A másik oldalon építjük a járdát. 

 

Dombi Norbert képviselő: Értem, hogy a másik oldalon, de hogy néz ki. Megcsinálunk egy 

utcát szépen és azt meg ott hagyjuk? 

 

Horváth Éva polgármester: Igen. Most is megcsináljuk a Katona József utcát és a másik 

oldalon meg nem csinálunk járdát.  

 

Dombi Norbert képviselő: Miért nem lesz elbontva a régi? El lesz ott bontva a régi? 

 

Horváth Éva polgármester: Ahol nem volt járda, ott nem lesz elbontva, de ott is elférne egy 

járda. 

 

Dombi Norbert képviselő: Nem az a bajom. Ha csinálunk járdát, akkor csinálunk újat, ha nem 

csinálunk, akkor bontsuk el.  

 

Horváth Éva polgármester: Ahol van egy használható járda, azt miért bontsuk el? 

 

Dombi Norbert képviselő: Csinálunk egy utcában járdát. Ott lesznek a munkagépet, kotornak, 

saraznak, bontanak. Vigyék el a régi járdát. 

 

Horváth Éva polgármester: Az előbb pont te hivatkoztál a járdakoncepcióra. A Képviselő-

testület megfogalmazta nagyon helyesen, hogy 2017-ben a Mikes Kelemen utcának csak a jobb 

oldalát csináljuk meg. 

 

Dombi Norbert képviselő: Így van. Én ehhez ragaszkodnék. Ha mindenáron azt akarjátok, 

hogy járda legyen a másik oldalon, akkor én megszavazom, de bontsuk el a régit és legyen új. 

 

Horváth Éva polgármester: 2017-ben nem akarunk a baloldalon járdát építeni. Ez van a 

koncepcióban. Ha viszont van ott egy jó járdaszakasz, amit nem kellene elbontani, akkor azt ne 

bontsuk el. Lehet használni. 
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Dombi Norbert képviselő: Ez nincs beleírva a koncepcióba. Azt szeretném elérni, hogy előbb-

utóbb a település nézzen úgy ki, hogy nem hatféle járda van, meg diribdarabok még ott vannak 

régről, hanem normális, egységes formát mutassanak az utak, kapubejárók. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Nagyon fontos, hogy minden egységes legyen? Nekem más az 

elképzelésem. 

 

Horváth Éva polgármester: Ha én véletlenül a lakóházakra azt mondom, hogy mindegyiknek 

egyforma ablaka legyen, akkor én vagyok az agresszor.  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Szavaztasd meg a tervező asszony javaslatát, hogy a 2-4 előtt 

maradhat-e a járda. 

 

Horváth Éva polgármester: Ez egy jó járda. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon! 

  

A Képviselő-testület 4 igen, 1 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadta a javaslatot, 

mely szerint a Mikes Kelemen utca 2-4. épület előtt maradjon meg a járda. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Megmaradhat, csak ne aszfaltos legyen. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Más nem maradhat, ha egyszer aszfaltos. 

 

Farkas László képviselő: Ha a gyephézagost végigépítjük, mert ugye ez mellett gyephézagot 

építünk, máshol is van, ahol felbontjuk, pedig tökéletesen jó a járda. 

 

Horváth Éva polgármester: Olyan még nem volt, hogy jó a járda és felbontjuk. 

 

Farkas László képviselő: A Diófa utcában is jó a járda, mégis felbontjuk. 

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: A Mikes Kelemen utca páros oldaláról 

beszélünk. Kizárólag akkor lenne egységes, amit a Norbi kér, ha az aszfalt járdát a 2-4-es előtt 

elbontanánk, és oda gyeprács lenne lerakva. Akkor egységes lenne végig az utcaszakasz, mert 

a Hunyadi utcai kereszteződésig menne a gyeprács. Igaza van a Lacinak, hogy ilyen is van, 

olyan is van. Én sem tudom. 

 

Horváth Éva polgármester: Van egy közlekedhető jó járda, aminek nincsen semmi baja.  

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Nem akarok vitatkozni veletek. Hányan 

használják ezt a jó állapotban lévő járdát? 

 

Horváth Éva polgármester: A 2-4-es ház lakói, meg akik onnan felkanyarodnak a Mikesbe. 

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Esküszöm, én mindenhova gyalog 

megyek, de még soha nem mentem ezen az oldalon. 

 

Horváth Éva polgármester: Én meg azért nem megyek a Mikesbe, mert ezen az oldalon 

mennék, de nem tudok fölkanyarodni rá. 

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Nevetséges. Én a Norbinak adok igazat, 

legyen egységes. 
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Farkas László képviselő: A gyeprácsos többe kerül, mint a tömör. 

 

Horváth Éva polgármester: Miért kerülne többe?  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Nem kerül többe. 

 

Farkas László képviselő: Bonyolultabb előállítani. A gyeprácsosnak megveszed 3.000.- Ft-ért 

négyzetméterét, a tömörnek meg 2.600.- Ft-ért. 

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Alapot ott is kell csinálni. Ebben a 

programban az volt, hogy csak egyik oldalon lesz járda, a másik oldalon nem. Most azt 

mondjátok, hogy lesz ott gyeprács. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Az nem járda. 

 

Szép Marianna tervező: Leállás segítő. 

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Költségében ugyanaz. 

 

Horváth Éva polgármester: Mikes utcával kapcsolatban még valami? 

 

Farkas László képviselő: Inkább úgy kéne hagyni. A gyeprácsosra csinálni nem kéne. 

 

Horváth Éva polgármester: A gyeprácsost 6 igennel megszavazta a testület. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Lehet ismételt szavazást csinálni.  

 

Láng Géza alpolgármester: Az aszfalt járda és az út között van a gyeprács?  

 

Szép Marianna tervező: Nem, a kerítés és az út között. 

 

Horváth Éva polgármester: Ezt szavaztuk meg 6 igennel.  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Azt mondta a Laci, hogy azt arra használják, hogy autók leállnak 

oda.  

 

Szép Marianna tervező: Lenne egy 1,5 méteres útszakaszon padka, amit használhatnak 

megállásra, a többi meg füvesítve lenne. Mégis stabilabb egy ilyen gyeprács. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Abból indult ki ez az egész, hogy a Farkas Laci mondta, hogy azt 

a járdát az úttest kiegészítésére használják. Ezért gondolta azt a tervező asszony, hogy maradjon 

meg az autóknak egy lehetőség, hogy kerülni tudjanak úgy, mint eddig, de mégse legyen tömör, 

és maradjon egy kis zöld jellege. Ezért gondolja a tervező asszony és én mélységesen egyetértek 

vele, hogy a páros oldalon gyepráccsal legyen kiegészítve az úttesttől a kerítésig. 

 

Horváth Éva polgármester: Ezt szavaztuk meg. 

 

Láng Géza alpolgármester: Az aszfalt járda pedig a 4-es közepéig van. 
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Horváth Éva polgármester: Így van.  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Azt meg meghagyjuk. 

 

Horváth Éva polgármester: Akácfa utca. Az az oldala, ahol még nem építettünk járdát eddig.  

 

Szép Marianna tervező: A Móricz Zsigmond és a Diófa között visszabontásra kerül 40 méter 

hosszan és utána megmarad, illetve 1,5 méter szélesen hoztam. 

  

Horváth Éva polgármester: Elnézést! A Móricz és a Diófa között mi kerül visszabontásra?  

 

Szép Marianna tervező: A járda, az benne volt a programban. Ez egy 40 méteres szakasz. 

Végülis itt a 17-es szám előtt van egy fa, ami nagyon benne van ebben a járdában. Ott kellene 

megnézni, hogy kiszélesítsük-e az útig a járdát és a járdában marad-e.  

 

Horváth Éva polgármester: Milyen fa? 

 

Szép Marianna tervező: Egy viszonylag nagy törzsátmérőjű a kapubejárónál.  

 

Horváth Éva polgármester: Kerüljük ki. 

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: A Baloghéknál vannak úgy emlékszem 

szép tuják.  

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Itt fáról van szó, nem tujáról. 

 

Szép Marianna tervező: Nem, a tuja az megmarad. Magánterületen van. Más probléma nincs. 

A Mikes Kelemen és a Juhász Gyula között meg telibe a burkolat szegélyétől a kerítésig lenne, 

mert viszonylag keskeny.  

 

Horváth Éva polgármester: Más valami az Akácfával kapcsolatban? Amennyiben nincs, 

akkor itt nem volt módosító javaslat. 

 

Szép Marianna tervező: Nekem lenne kérdésem. Itt vannak gyalogos kapcsolatok az út és a 

kiskapuk között. Megmaradjon térkővel, vagy ne maradjon meg? Már kiépített. Beton burkolat 

stb., vegyesen van. 

  

Horváth Éva polgármester: Ne maradjon meg. Csak a nagykapubejárók. Bánk bán utca? 

 

Szép Marianna tervező: Bontások vannak a Bánk bánkban 46 méter hosszan, a másikban 

pedig 68 méter hosszan visszabontunk.  

 

Horváth Éva polgármester: Nekem egy kérdésem van. Nem tudom a Képviselő-testület tagjai 

voltak-e mostanában a Tiborc utcában. Miért kell nekünk azt a járdát elbontani? Ha itt van egy 

járdaszakasz és nem akarunk ide építeni új járdát, akkor miért bontsuk el, ami van? 

 

Szép Marianna tervező: Használhatatlan.  

 

Horváth Éva polgármester: Akkor nem kéne inkább ideépíteni egy járdát?  
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Szép Marianna tervező: Nem. 

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Annyi vita volt, és végül úgy döntött a 

Testület, hogy nem.  

 

Horváth Éva polgármester: Jó, akkor bontás. Elvetemült gyalogos vagyok és engem 

borzalmasan zavar, hogy az új Tiborcban sincs járda, meg a régi Tiborcban sincs. Tudom, hogy 

dudálnak mögöttem az autósok, hogy miért megyek az út közepén. 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Lemész a szélére.  

 

Szép Marianna tervező: Ezen a járdán se tudsz közlekedni. 

 

Horváth Éva polgármester: Ezért mondom, hogy kéne építeni, de nem szólok bele, mert már 

sokat vitatkoztunk tavaly.  

Liszt Ferenc utca aszfaltos. Ragaszkodunk-e még a Liszt Ferenc lakótelepen az aszfalt 

burkolathoz? 

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Annak idején a programnál is mondtam, 

hogy mindenhol aszfaltos körülötte meg térkő mindenhol.  

 

Horváth Éva polgármester: Én egyetértettem veled Pista bácsi, hogy térkő legyen. Aszfalt 

van a programunkban tudom, ezt szavaztuk meg annak idején. Tiszteletben tartom, nyilván így 

lett kiadva a Mariannak a tervezői feladat, de én azért átgondolásra felvetem. Most még tudunk 

ezen módosítani. Én azt mondom, hogy ez ne szürke térburkolat legyen, hanem legyen színes 

és úgy csináljuk meg ezt a szakaszt.  

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Egyöntetűen mindenhol aszfalt van.  

 

Horváth Éva polgármester: A tervben aszfalt van. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Akkor maradjon az. 

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Keressél zöldaszfaltot Éva. 

 

Horváth Éva polgármester: Azért fölteszem a módosító javaslatomat. Én javaslom a 

Testületnek, hogy vizsgálja felül a koncepciós döntését és a Liszt Ferenc utca 2-es ütemben, ezt 

a járdaszakaszt, mivel ez egy egységes járdaszakasz, színes térkőburkolattal kérje 

megterveztetni. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 1 igen szavazattal és 5 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

426/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Horváth Éva polgármester javaslatát, mely szerint a Képviselő-

testület vizsgálja felül a koncepciós döntését a Liszt Ferenc utca 2-es 
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ütemmel kapcsolatban, és színes térkőburkolattal kérje ezt a járdaszakaszt 

megterveztetni.  

 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Felhívom a figyelmedet Éva, hogy a belső utat a következő 

években fel kéne újítani.  

 

Horváth Éva polgármester: Az most nem téma. A Településfejlesztési Bizottság észben tartja 

és előterjesztés formájában a Képviselő-testület elé terjeszti.  

A 2017-ben megvalósuló járdaprogramunk terveit átnéztük. Aki az elfogadott módosításokkal 

a tervet, az 1. számú határozati javaslatot elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

 A Képviselő-testület 5 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

427/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

megtárgyalta a Pétfürdő Diófa utca, Madách utca, Szőlőskert utca, Mikes 

Kelemen utca, Liszt Ferenc utca, Akácfa utca, Bánk Bán utca 2017-ben 

elvégzendő járdafelújítások tervező által bemutatott munkaközi terveit, és 

azt elfogadja az alábbi módosításokkal: 

 

a) Madách Imre utca 

aa) a kapubejárók térkőből legyenek kialakítva 

ab) ahol a 1,5 méter szélességű járdát nem lehet tartani, ott gyeprács 

nélkül, 45 fokos átvezetéssel térjen át az 1,2 méter szélességű járdára.  

 

b) Szőlőskert utca 

ba) ahol lehet, 1,5 méter szélességű járda legyen, ahol nem, ott lecsökken 

1,20 méter szélességre, és a szivárgást padkaszivárgóval oldja meg a terv 

szerint.  

 

c) Mikes Kelemen utca  

ca) páros oldalán az elbontandó járdafelületnél beton gyeprácsos kialakítás 

készüljön, a bemutatott terv szerint 

cb) 2-4. épület előtt maradjon meg a járda. 

 

Felkéri a tervezőt a végleges dokumentáció elkészítésére. 

 

Határidő: 2016. november 20. 

Felelős: GEOplaner Kft. 

 

 

Horváth Éva polgármester: Peytu liget. Nekem lennének technikai kérdéseim.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Csak mielőtt felteszed a technikai kérdést, szeretném tudni, hogy miért 

engedélyköteles? A másik része nem volt engedélyköteles.  
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Horváth Éva polgármester: Ekkora beruházást nem lehet engedély nélkül. A tavalyi, 

tavalyelőtti Berhida által végzett járdaépítési úti balhé után nem is vállalnám föl.  

 

Szép Marianna tervező: Azt kell mondanom az engedéllyel kapcsolatban, hogy ezt nem a 

közlekedési hatóság, hanem a járás adja hivatalosan. Van, aki felvállalja, van, aki nem.  

 

Horváth Éva polgármester: Én nem vállalom föl. Ez mindenféleképpen engedélyköteles. Az 

építés igen, ez nem felújítás, itt nem volt járda. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Dehogynem volt.  

 

Horváth Éva polgármester: Itt soha nem volt járda.  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Szilárd burkolat kell. 

 

Horváth Éva polgármester: Azért kérdezem technikailag. Mariann leírod, hogy parkolót nem 

nevezhetünk parkolónak, mert akkor az rögtön útépítést érint. Itt vannak útburkolatok, amikről 

majd beszélgethetünk és én nem is fogom támogatni. 

 

Szép Marianna tervező: Nem útépítés. Ezek az útburkolatok sárrázónak is nevezhetők. 50 

méter hosszig sárrázót építünk, bárki építési engedélyt kér. Egyébként az is. A parkolót nem 

tudom nevezni parkolónak, mert abban az esetben nem a járáshoz, hanem a közlekedési 

hatósághoz tartozik. Szeretném, ha nem bonyolítanánk ennyire, mert itt Pétfürdőn az 

olajfogótól elkezdve minden szóba jön már egy parkoló esetén is. 

 

Horváth Éva polgármester: Közvilágítás, csapadékvíz elvezetés, minden. Ezzel nekem 

semmi gondom nincsen. Kérdésem, hogy nem lehet külön választani két tervvé, amit most 

elfogadunk? Az egyik a járda, amit most elfogadunk, a másik pedig a térburkolat. 

 

Szép Marianna tervező: A járda tervébe belemehet a térburkolat, ha azt mondjuk, hogy ez egy 

rendezvénytér. Olyan méretekkel alakítottam ki. 7 méter x 22,5 méter. Ezt írom rá és akkor 

engedélyt kap a járdával együtt. 

 

Horváth Éva polgármester: Jó. Aki egyetért azzal, hogy a leendő parkoló rendezvénytérként 

jelenjen meg ezen a dokumentáción, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadta a javaslatot, mely 

szerint a leendő parkoló rendezvénytérként jelenjen meg a terven.  

 

Nagy Zsolt képviselő: A 7 métert soknak tartom. 

 

Szép Marianna tervező: Nem sok. 

 

Nagy Zsolt képviselő: De igen, mert egyszer már belefutottunk ebbe itt a lakótelepen a 

Közösségi Ház mellett. Ott is megcsináltunk egy 7 méteres parkolót, teret és ott megfogadtuk, 

hogy még egyszer egy ilyen 7 méteres förmedvényt nem csinálunk. 5 méter bőven elég.  

 

Szép Marianna tervező: Igen, csak kéne hozzá egy út, hogy rá tudjon fordulni. 
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Miskolczi Ferenc képviselő: A kifordulás miatt csináltuk. Ki tudjon tolatni, mert szűk az út. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Egy oldalról nem tud kitolatni az autó 5 méterből?  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Nem tud kijönni, azért csináltuk így, hogy ki tudjon tolatni, meg 

rá tudjon fordulni.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Ez nem magyarázat. 7 méter mély parkolót kell csinálni, hogy egy 

személygépkocsi ki tudjon az útra tolatni? Ne mondd már Feri. 

 

Szép Marianna tervező: Egy merőleges parkolóállásnál az 5,5-es utat kellene hozni és ahhoz 

csatlakozna egy 5 méteres parkoló. Mivel itt nincsen meg csak 3,35, ezért egy 7 méteres 

burkolatot terveztem, amit rendezvénytérnek nevezünk. Ez így sehogy nem nevezhető 

parkolónak. 

 

Nagy Zsolt képviselő: A 7 méter akkor is sok. 

 

Horváth Éva polgármester: Megszavazzuk. Javaslata Nagy Zsolt képviselő úrnak, hogy a 

rendezvénytér mélysége ne 7 méter, hanem 5 méter legyen. Aki ezzel egyetért, kérem, 

szavazzon!  

 

A Képviselő-testület 3 igen és 3 nem szavazattal meghozta a következő határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

428/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Nagy Zsolt képviselő javaslatát, mely szerint a rendezvénytér 

mélysége 7 méter helyett 5 méter legyen. 

 

 

Horváth Éva polgármester: Marad a 7 méter. Ennek a burkolata? 

 

Szép Marianna tervező: Beton gyeprács. Vízáteresztő és füvesített.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Szeretném megjegyezni és emlékeztetni titeket arra, amikor ezt a 

javaslatot megtettem, hogy legyen ez rendezve. Az alapgondolatban benne volt egy parkoló, 

akkor azt kaptam először a fejemre, hogy mit akarok én a zöldövezetből elvenni? Akkor most 

hogy kerül a 7 méteres benyúlás oda? 

 

Horváth Éva polgármester: Továbbra is ez a véleményem, de tiszteletben tartom a Képviselő-

testület döntésének ezen részét.  

Itt van egy sárrázó. Mindennap megnézem, de ott hogy leaszfaltozzuk ezt a hatalmas területet 

a fa körül, meg kell, hogy mondjam… Azt mondom, hogy ne. Megvan az egérút, a kerülőút, 

hogyha felülről jönnek, tudnak kerülni, de ezt még pluszban leaszfaltozni. Inkább a 

zöldterületet növeljük meg és szüntessük meg azt a murvás bejárót.  

 

Szép Marianna tervező: Igen, csak itt felmerült, hogy esetleg rendezvények esetén be kell 

menni autónak.  
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Horváth Éva polgármester: Rendezvények esetén két helyen be tud menni.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Honnan? 

 

Horváth Éva polgármester: A sárrázóra hogy jön rá? Ugyanúgy a Gesztenye sorról jön rá. Rá 

tud jönni előtte is.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Nem arról van szó polgármester asszony.  

 

Horváth Éva polgármester: Én erről beszélek.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Te rosszról beszélsz, mert mi másról beszélünk. A Peytu ligetbe befele 

beszélünk.  

 

Horváth Éva polgármester: Bocsánat, én ezt mondtam. Mivel nálam van a szó, én ezt 

mondtam, hogy a Gesztenye sornál a fa körüli kétlábú aszfaltozott szörnyűséget.  

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Az kifejezetten jó helyen van.  

 

Dombi Norbert képviselő: Nem jársz autóval Éva, mindenhova gyalog jársz.  

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Nagyon jó helyen van. Van néhány 

intelligens autós, aki figyelembe veszi, hogy három darab behajtani tilos tábla van az iskola 

felé, itt állnak meg, és az egyik megy erre, a másik meg megy a Kolping felé. Nagyon-nagyon 

jónak találom, hogy a fa mellett van az a két kiálló rész. Azt meg kell tartani.  

 

Horváth Éva polgármester: Jó, akkor visszavonom. 

Itt van egy ilyen térburkolatrész, ahol a madáretető van. Ez az 5 x 8 méteres. Ezt mire 

gondoltátok? 

 

Szép Marianna tervező: Az egy térburkolat. 

 

Nagy Zsolt képviselő: A kerthelyiségnek.  

 

Szép Marianna tervező: A kerthelyiség lenne burkolva.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Azért, hogy egységes legyen. 

 

Szép Marianna tervező: A kerthelyiség előtt is más színnel javasolnám a bejárati rész 

burkolását a járdával együtt.  

 

Horváth Éva polgármester: Az épület körül is. 

 

Szép Marianna tervező: Az épület körüli járdát. Kiépült egy folyóka, azt meghagynám. Beton 

gyeprácsot hagytam.  

 

Horváth Éva polgármester: Most a térburkolatról és az utakról beszéljünk.  
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Nagy Zsolt képviselő: Kérdezem, hogy a Szabadtéri bejárata előtt miért nem lehet 

leaszfaltozni? 

 

Horváth Éva polgármester: Leaszfaltozzuk az egész területet azon a részen?  

 

Nagy Zsolt képviselő: Az nem annyira ronda, mint most, hogy három helyen üresen van.  

 

Horváth Éva polgármester: Ott gyeprács van.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Az most nem csúnya, hogy van ott aszfalt, van térburkolat, és mellé 

még teszünk oda háromszögbe gyeprácsot? Ha valóban rakodóterületnek akarjuk, kíváncsi 

lennék, ha meglesz csinálva, mikor fogják kitörni a bokájukat? 

 

Horváth Éva polgármester: Azt a háromszöget egy stabilizált murvával csinálnám.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Nem, az ki van zárva! 

 

Szép Marianna tervező: Azért javasolnám a vízáteresztő burkolatot. Ennek a folyókának nincs 

akkora kapacitása, hogy a kettőnek a vizét elvigye. Azért raktam oda beton gyeprácsot.  

 

Nagy Zsolt képviselő: És térkő? 

 

Szép Marianna tervező: Ugyanaz.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Vízáteresztő.  

 

Szép Marianna tervező: Annyira nem vízáteresztő.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Harmadik felület lenne már ott.  

 

Szép Marianna tervező: Burkolt felületet növelnénk vele. 

 

Nagy Zsolt képviselő: A gyepráccsal is burkolunk.  

 

Szép Marianna tervező: Az vízáteresztő burkolat.  

 

Nagy Zsolt képviselő: A térkő is vízáteresztő.  

 

Szép Marianna tervező: Az nem vízáteresztő burkolat.  

 

Horváth Éva polgármester: Így le lesz aszfaltozva ez az egész rész.  

 

Láng Géza alpolgármester: A terv jó.  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Szerintem is. 

 

Horváth Éva polgármester: Javaslat? 

 

Nagy Zsolt képviselő: Elfogadom akkor, hogyha az előtte lévő aszfaltrész egyöntetűen meg 

lesz csinálva és nem lesz benne szünet.  
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Horváth Éva polgármester: Mariann az lenne a tiszteletteljes kérés, ami a költségvetésben 

úgy van, hogy leszedjük a kopóréteget, helyrehozzuk az alépítményt és egységes kopóréteggel 

látjuk el.  

 

Szép Marianna tervező: Meddig vigyem? 

 

Horváth Éva polgármester: Egészen ki a Gesztenye sorig.  

 

Szép Marianna tervező: Pontosan honnan? 

 

Dombi Norbert képviselő: A Gesztenye sor elejétől. 

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja megmutatja a térképen. A Képviselő-testület 

tagjai is megnézik, egyeztetnek.   

 

Horváth Éva polgármester: Az első szavazás arról szól, hogy a Peytu liget és a Hősök tere 

térburkolatait, a rendezvényteret és az útfelújítást, aki elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a Peytu liget és a Hősök tere 

térburkolatait, valamint a rendezvényteret és az útfelújítást. 

 

Horváth Éva polgármester: Jön a járda.  

 

Nagy Zsolt képviselő: A Peytu mezőről jövő sárházról még nem beszéltünk.  

 

Horváth Éva polgármester: Arról miért kell beszélnünk? 

 

Nagy Zsolt képviselő: Az aszfaltból legyen, vagy gyeprácsból? 

 

Horváth Éva polgármester: A gyeprácsot féltem, inkább a szilárd alapú térburkolat mellett 

tenném le a voksomat, hogy ne üssön el az esetlegesen megépülő járdától. A gyeprácstól azért 

féltem, mert a Péti Nyáron és a Nitrogén Napon igen kemény teherautók mennek oda, akik a 

szállítók és azt a gyeprács nem bírja el.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Abból is van vastagabb.  

 

Horváth Éva polgármester: Akkor sem. Inkább azt mondanám, hogy ezt a beugró részt 

csináljuk alapozással ellátott térburkolattal.  

 

Szép Marianna tervező: Azonos anyagúval, mint a járda. 

 

Horváth Éva polgármester: Igen. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon!  

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a javaslatot, mely szerint a Peytu 

ligetről jövő bekötő út azonos anyagú térkővel legyen ellátva, mint a járda, de alapozással.  

 

Horváth Éva polgármester: Járdával kapcsolatban? 
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Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Csatlakozik a járda a Gesztenye sori 

útra, amit a gyerekek és nagyon sokan használnak. Nem kellene valami tábla, vagy jelzés, hogy 

vigyázz ott kocsi is közlekedhet? 

 

Horváth Éva polgármester: 20 km-es korlátozás van a Gesztenye soron.  

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Azért vetem ezt fel, mert netán-tán 

kiszalad egy gyerek.  

 

Horváth Éva polgármester: Nekem az a gondom, hogy három vagy öt évvel ezelőtt elkezdték 

kitaposni ezt az ösvényt, ez már közlekedési út. Ott tartunk, hogy leburkoljuk. A te ötleted, 

hogy táblázzuk ki. Két év múlva az lesz, hogy csináljunk közvilágítást, három év múlva az lesz, 

hogy takarítsuk el róla a havat, mert valaki elcsúszik rajta, és az önkormányzatot megbüntetik.  

Egyik járdát sem tudom támogatni. Ettől függetlenül a Képviselő-testület támogatja.  

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Amit elmondtál, az a fejlődés iránya.  

 

Horváth Éva polgármester: A fejlődésnek nem az az iránya, hogy egy zöldterületen egy 

ekkora ösvényt taposnak ki, rögtön burkoljuk le, vezessük le róla a csapadékvizet és 

síkosságmentesítsük.  

 

Horváth István Településfejlesztési Bizottság tagja: Én csak kérdeztem, hogy kell-e 

valamilyen jelzés, vagy nem kell.  

 

Horváth Éva polgármester: Nem kell. 

 

Szép Marianna tervező: Én egyébként javasolom, hogy a burkolaton piktogramokat 

helyezzünk el és a két táblát két irányból. Ott egy fasor van, ahol indokolt valami beavatkozás 

mindenképpen. 

 

Horváth Éva polgármester: Igen, ezért felesleges ez a járda, mert a balesetveszélyt csak 

megnöveljük ezzel.  

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Elfogadom ezt a járdát, ami az iskolához 

megy. Azzal nem tudok egyetérteni, hogy ezt a gyalogjárdát, amit a gyerekek használnak, hogy 

bevisszük a parkoló közepére. Engem ez nagyon zavar. Az autók tolatnak ki, nagyon 

balesetveszélyesnek tartom. Meg lehetne-e ezt oldani, hogy a Hősök tere 2. épület felőli oldalon 

a parkoló szélében vinnénk el az íves résztől az új járdát? 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Meg lehet oldani, csak nem arra fognak járni.  

 

Horváth Éva polgármester: Csak nem fogják használni.  

 

Láng Géza alpolgármester: A parkoló területén nem kellene valami burkolatot csinálni? 

 

Horváth Éva polgármester: Az a következő lépcső.  

 

Szép Marianna tervező: Igyekeztem úgy figyelembe venni, hogy a távlati parkoló 

burkolatához csatlakozzon.  
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Horváth Éva polgármester: Aki a járdatervet elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 5 igen és 1 nem szavazattal elfogadta a Peytu ligetben és a Hősök terén 

építendő járdatervet.  

 

Horváth Éva polgármester: Feleslegesnek tartom az iskola alatti járdát.  

Aki ezzel a kiegészítésekkel a 2. számú határozati javaslatot elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

429/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

megtárgyalta a Pétfürdő Peytu ligetben és a Hősök terén építendő járda és 

térburkolatok tervező által bemutatott munkaközi terveit. A tervet 

elfogadja az alábbi módosításokkal: 

 

a) a leendő parkoló rendezvénytérként jelenjen meg a terven, 

b) a Peytu ligetről jövő bekötő út azonos anyagú térkővel legyen ellátva, 

mint a járda, de alapozással.  

 

Felkéri a tervezőt, hogy az engedélyezési tervdokumentációt készítse el, 

és az eljárás megindítását kezdeményezze. 

 

Határidő: 2016. november 20. 

Felelős: Geoplaner Kft. 

 

 

Horváth Éva polgármester: Mariann a tiszteletteljes kérésem az lenne, hogy a járdacsomag 

legyen az első az észrevételek alapján. Elküldjük a jegyzőkönyvet minél hamarabb. Szeretném 

a novemberi testületi ülésre ennek a közbeszerzési kiírását behozni, hogy márciusban 

kezdődhessen a járdacsomag. Ennek az engedélyeztetését kérjük, hogy indítsd el.  

 

Szép Marianna tervező: Én indítsam? 

 

Horváth Éva polgármester: Igen.  

 

Szép Marianna tervező: Nem tudom indítani. Le tudom szállítani a tervet… 

 

Horváth Éva polgármester: És akkor mi indítjuk.  

 

 

18.45 órától szünet. 

18.52 órától folytatódik a rendkívüli nyilvános testületi ülés. A képviselők létszáma 6 fő, a 

Képviselő-testület továbbra is határozatképes. 
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2.) Forrásfoglalás közbeszerzési eljárása (száma: 222/2016.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdéseket várok.  

 

Farkas László képviselő: Nem kérdésem van, hanem javaslatom van az ajánlattételi 

felhívással és a szerződéssel kapcsolatban is. Az ajánlatnál a 2.4. pontban a becsült értéknél + 

10 % tartalékkeret van beállítva. Ezt kicsit soknak tartom és javasolom az 5 %-ot. 

 

Horváth Éva polgármester: Erre rögtön válaszolok. Amikor a legelső közbeszerzési 

ajánlattételi felhívást kiadtuk, akkor a Képviselő-testület szavazta meg ezt a 10 %-ot. Ez nem 

változott az eredeti ajánlattételi felhívás óta.  

 

Farkas László képviselő: Én meg ezt javasolom. Most van előttünk, most javasolom.  

 

Horváth Éva polgármester: Meg is szavaztatom.  

 

Farkas László képviselő: Minden esetben 5 % volt.  

 

Horváth Éva polgármester: Igen, csak az nem annyira föld alatti munka volt, hogy nem 

tudjuk, hogy mi fog történni és mi vár ránk és mennyi víz van a föld alatt. Ezért fogadta el akkor 

is a Képviselő-testület a 10 % tartalékkeretet. Ezt nem kell elkölteni, arra lehet költeni, ami 

pótmunkaként merül fel.   

Aki egyetért Farkas képviselő úr módosító javaslatával… Az eredeti közbeszerzés indítását is 

a 10 %-kal indítottuk és most folytatunk egy közbeszerzési eljárást, ez egy alapvető információ 

a pályázók felé.  

Aki egyetért azzal, hogy a 10 %-os pótmunka tartalékkeretet vegyük le 5 %-ra, kérem, 

szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 1 igen, 3 nem szavazattal és 2 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

430/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Farkas László képviselő javaslatát, mely szerint a Forrásfoglalás 

közbeszerzési eljárás ajánlattételi felhívásának 2.4. pontjában a 10 %-os 

pótmunka tartalékkeret 5 %-ra csökkenjen. 

 

 

Farkas László képviselő: A 3.1. pont, a szerződést biztosító mellékkötelezettségek és a 

késedelmi kötbér utolsó mondatában az szerepel, hogy a késedelmi kötbér mértéke csak a 

késedelemmel érintett munkarészre eső vállalkozói díj. Amit a múltkor, most is azt javasolom, 

hogy ez a késedelemmel érintett munkarészre eső rész kerüljön ki és a késedelmi kötbér mértéke 

a vállalkozói díj nettó… így folytatódik.  

 



 31 

Horváth Éva polgármester: Azt hiszem ezen ugyanúgy vitatkoztunk januárban, februárban. 

Anett te jobban emlékszel, te vagy a közbeszerzési szakember. Akkor végülis emellett döntött 

a testület.  

 

Batári Anett közbeszerzési tanácsadó: Azért csak az egyes munkarészek késedelmi kötbér 

mértéke van meghatározva, mert ha jól emlékszem három részszámla és egy végszámla van. 

Ha egy adott munkafázis esik késedelembe, akkor annak a szakasznak a késedelmét kell 

megfizetnie, nem pedig a teljes szerződéses összegét. Egy-egy munkafázishoz megvan 

határozva a számla összege, illetve a befejezési határideje is. Ezért szerintem aránytalan lenne, 

ha egy kisebb munkafázis csúszása miatt a teljes szerződéses összeg lenne.  

 

Láng Géza alpolgármester: Mi az a három munkafázis? 

 

Batári Anett közbeszerzési tanácsadó: Majd a kivitelező fogja meghatározni. Kértük, hogy 

az ajánlatában egy műszaki ütemtervet is csatoljon, illetve egy számlázási ütemtervet. Ő fogja 

beosztani magának az időt. Szeptember 30 a befejezési határidő, addig ezt a négy munkafázist 

hogyan fogja elosztani, az egyes munkafázisoknak mi lesz a befejezési határideje, milyen 

munkák fognak odatartozni és milyen értékben fogják ezt a munkát elvégezni. Így fogjuk a 

szerződést megkötni. A műszaki és pénzügyi ütemterv része lesz a szerződésnek, ehhez kötve 

lesz a vállalkozó és ez alapján fogjuk számonkérni.  

 

Farkas László képviselő: Ezt úgy kell értelmezni, ha a harmadik fázisnál csúszik három 

hónapot, akkor is csak annak a 15 milliós összegnek fizeti ki a 10 %-os késedelmi kötbérét.  

 

Batári Anett közbeszerzési tanácsadó: Igen.  

 

Farkas László képviselő: Annak ellenére, hogy az egész beruházás csúszik három hónapot. 

Továbbra is fenntartom a javaslatomat.  

 

Horváth Éva polgármester: Aki a Laci javaslatát elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 2 igen, 3 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

431/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Farkas László képviselő javaslatát, mely szerint a Forrásfoglalás 

közbeszerzési eljárás ajánlattételi felhívásának 3.1. pontjának utolsó 

mondatából a „késedelemmel érintett munkarészre eső rész” kerüljön ki.  

 

 

Horváth Éva polgármester: Ezt végigjátszottuk januárban vagy februárban. Tovább.  

 

Farkas László képviselő: Ennek a mondatnak a végén a vállalkozói díj 15 %-át. Ugyanúgy, 

mint minden esetben 30 %-ot kötöttünk ki maximumra. Most is javasolom a 30 %-ot.  
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Horváth Éva polgármester: Ez a teljes nettó. Mivel a késedelmi kötbér maradt a 

részmunkákra vonatkozóan meghatározva, és ha az a részmunka nem éri el a teljes nettó 

vállalkozói díj 15 %-át, akkor mi van? 

 

Farkas László képviselő: Ne csússzon! Azért vállal valamit, azt teljesítse. Ha a hibájából van 

késedelem, akkor meg fizetnie kell neki. Minden esetben 30 % volt, most is ezt javasolom.  

 

Horváth Éva polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a teljes nettó vállalkozói díj 30 %-a 

legyen, kérem, szavazzon! 

 

Farkas László képviselő: Azt nem haladhatja meg. 

 

Horváth Éva polgármester: Igen. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 1 igen, 4 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

432/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Farkas László képviselő javaslatát, mely szerint a Forrásfoglalás 

közbeszerzési eljárás ajánlattételi felhívásának 3.1. pontjának utolsó 

mondatában késedelmi kötbér mértéke a vállalkozói díj 15 %-a helyett 30 

% legyen. 

 

 

Farkas László képviselő: A 9. oldalon a 4.4. pontban a bírálati szempontoknál meg van 

határozva a maximum, a jótállás maximum 36 hónapban van megállapítva. Én maximumot nem 

javasolok elfogadni. A verseny ezt szolgálja, döntse el mindenki saját maga, és ne én mondjam 

meg, hogy mennyi lehet a maximum. A 24 hónapon túl a maximum 36 hónapot javasolom 

eltörölni és az előteljesítésnél a maximum 60 napot szintén javasolom eltörölni.  

 

Horváth Éva polgármester: Meg fogom szavaztatni Laci, de ezt megszavazta a testület.  

 

Farkas László képviselő: Elmondtam már, most új helyzet van! 

 

Horváth Éva polgármester: De most nem egy teljesen új közbeszerzési eljárást indítunk! 

 

Farkas László képviselő: Ez egy teljesen új közbeszerzési pályázat! 

 

Horváth Éva polgármester: Ez egy közbeszerzési eljárás, amit felfüggesztettünk.  

 

Farkas László képviselő: Ez egy teljesen új közbeszerzési pályázat! 

 

Horváth Éva polgármester: Ugyanazoknak a pályázóknak, akik regisztrálták magukat és 

beadták volna az ajánlatukat, nem lehet teljesen más feltételekkel kiírni egy új eljárást.  
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Farkas László képviselő: Ez egy új közbeszerzési eljárás. Minek hoztátok be döntésre megint? 

Nem kell dönteni erről. Most döntünk erről. Az, hogy mi volt, lényegtelen, itt van előttünk ez. 

Szeretném ha ezeket a maximum dolgokat a testület eltörölné. Minden vállalkozó döntse el 

saját maga, hogy mit vállal, aminek a felelőssége az, ha nem tudja tartani…  

 

Horváth Éva polgármester: Akkor február után még egyszer megszavaztatom.  

 

Farkas László képviselő: Ha befejezhetem?! Nálam van a szó! Minden vállalkozó döntse el 

saját maga, hogy mit vállal maximumnak, előteljesítésben és ennek az ódiuma az, hogyha nem 

tudja tartani, akkor fizeti a kötbért.  

 

Horváth Éva polgármester: Javaslata képviselő úrnak, hogy az értékelési szempontjaiban a 

jótállásnál a maximum 36 hónapot töröljük el. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 3 igen, 2 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

433/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Farkas László képviselő javaslatát, mely szerint a Forrásfoglalás 

közbeszerzési eljárás ajánlattételi felhívásának 4.4. pontjában az értékelési 

szempontokban a jótállásnál a maximum 36 hónapot töröljük el. 

 

 

Horváth Éva polgármester: Előteljesítés vállalása maximum 60 nap. Kiírjuk a 

közbeszerzést… 

 

Dombi Norbert képviselő: Éva, ne kommentáld, hanem szavazzunk, légy szíves! 

 

Horváth Éva polgármester: Jó. Azt javasolja a képviselő úr, hogy az töröljük el. Aki ezzel 

egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 2 igen, 2 nem szavazattal és 2 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

434/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Farkas László képviselő javaslatát, mely szerint a Forrásfoglalás 

közbeszerzési eljárás ajánlattételi felhívásának 4.4. pontjában az értékelési 

szempontokban az előteljesítésnél a maximum 60 napot töröljük el. 

 

 

Farkas László képviselő: A 13. oldalon a 23. pontban az szerepel, hogy az aránytalanul 

alacsony ár vizsgálatát csak a legkedvezőbb ajánlatot tett ajánlattevő tekintetében vizsgálja. Azt 
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javasolom, hogy ne csak a legkedvezőbbet, lehet, hogy a második helyezett is ugyanolyan 

alacsony árat fog megadni. Ha csak az elsőt vizsgáljuk, és azt mondjuk, hogy elfogadhatatlan a 

legalacsonyabb ár, és a második kerülne be a helyére, és közben ő is alacsony árat állapít meg, 

akkor azt is vizsgálni kellene. Egyből a két legkedvezőbbet vizsgáljuk.  

 

Horváth Éva polgármester: Ha aránytalanul alacsony az ár. Akkor ajánlatkérő… 

 

Farkas László képviselő: Nem csak a legkedvezőbbet, hanem a két legkedvezőbbet.  

 

Horváth Éva polgármester: Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a javaslatot, mely szerint az 

ajánlattételi felhívás 23. pontjában az ajánlatkérő a két legkedvezőbb ajánlatot tett 

ajánlattevő tekintetében vizsgálja az ár vagy költség aránytalanul alacsony voltát, és 

alkalmazza szükség esetén a Kbt. 72. § szerinti eljárást. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Nem akarom húzni az időt, de ilyen alapon a három legkedvezőbb 

ajánlatot tevő is lehetne. Nem valami %-osban szokták meghatározni? 

 

Horváth Éva polgármester: Nem.  

 

Batári Anett közbeszerzési tanácsadó: Régebben volt %-os arány, hogy a becsült értékből 

számított 20 %-kal való eltérés, most már ez nincs bent a törvényben. Azt mondják, hogy az 

ajánlatkérőre bízzák, hogyha megítélése szerint alacsonynak minősül, akkor kell ellenőrizni. 

Ezt majd a műszaki szakemberek tudják.   

 

Horváth Éva polgármester: A Géza mondott egy bölcs gondolatot, hogyha van hat pályázó, 

és abból négyen aránytalanul alacsony árat mondtak, akkor az nem aránytalanul alacsony ár, 

hanem rossz volt a költségvetés.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Ilyen alapon van húsz ajánlat és abból három vagy négy nagyon 

alacsony a becsülthöz képest, akkor meghatározhatunk öt legalacsonyabbat is.  

 

Horváth Éva polgármester: Maradjunk kettőnél. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Tudom, hogy nem biztos a realitás, de ilyen alapon ez is lehet. A %-os 

dologra emlékeztem.  

  

Horváth Éva polgármester: Olyan már nincs. Tovább.  

 

Farkas László képviselő: A vállalkozási szerződés 3.5. pontjában az van, hogy a vállalkozó 

szavatolja, hogy az általa beépíteni kívánt import berendezések. Úgy gondolom, hogy nem csak 

az import berendezésekről van szó, hanem minden alapanyag. 

 

Horváth Éva polgármester: Ami nem import berendezés, az nyilvánvalóan megfelel az MSZ 

előírásainak.  

 

Farkas László képviselő: Az nem biztos. Arról van szó, hogy mit épít be. Csak olyat építhessen 

be. Ki van hangsúlyozva, beépíteni kívánt csak az import berendezések megfelelnek…  
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Horváth Éva polgármester: Ebből nem ez derül ki.  

 

Farkas László képviselő: Az általa beépíteni kívánt import berendezések megfelelnek a 

műszaki dokumentáció szerinti MSZ előírásainak. Itt ez van. Ez azt jelenti, hogy csak az import 

berendezésekről beszél. Azt szeretném, ha az import ki lenne húzva onnan, hogy minden 

anyagnak és berendezésnek meg kell felelni. 

 

Horváth Éva polgármester: Az importot húzzuk ki. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a javaslatot, mely szerint a 

vállalkozási szerződés 3.5. pontjából az import szót töröljük.  

 

Farkas László képviselő: A 4. oldalon a 6.5 pont utolsó mondatában az szerepel, hogy a 

megrendelő késedelmi kötbért érvényesíthet. Nem kötelező. Javasolom, hogyha igenis az ő 

hibájából következik, akkor kötelező legyen késedelmi kötbért fizetni. Tehát érvényesít 

kijelentő módban!  

 

Horváth Éva polgármester: Itt nem a műszaki átadást akadályozó tényezőkről szól, hanem 

jelentéktelen hibákról, hogy nem törölte le a port az egyik akna tetejéről és mi kértük tőle, hogy 

fényes legyen. Nem. Ha te elfogadod, és átveszed, és műszakilag megfelelő, és a működésre 

képes, akkor ez a feltételes mód teljesen jogos.  

 

Farkas László képviselő: Nem, mert ha megvan az a bizonyos időintervallum neki, az átadás-

átvételnél, ha jelentene hibákat a 15-20 nap alatt, akkor neki pótolni kell, és ki kell javítania. 

Ha nem javítja ki abban az időben, akkor nem lehet átvenni.  

 

Horváth Éva polgármester: Mi az, hogy nem lehet átvenni? Át kell venni. Ha a létesítmény 

annak a funkciónak megfelel, amire csinálták, és használatra alkalmas, akkor át kell venni, nem 

tagadhatod meg a műszaki átadás-átvételt.  

 

Szatzger Tibor ügyvezető: A szóhasználatról van szó, hogy érvényesíthet, érvényesít. 

Szerintem az érvényesít belevehető. 

 

Horváth Éva polgármester: Nem akarom a bonyolítót kellemetlen helyzetbe hozni, ha lesz 

egy műszaki átadás-átvétel, és tényleg nincs felsöpörve az egyik kút környékén és akkor, ha 

megpróbálnak kötbért érvényesíteni, akkora pert fognak a nyakunkba zúdítani, hogy nem igaz.  

 

Farkas László képviselő: Elnézést Éva olyan cinikusan mondod ezt.  

 

Horváth Éva polgármester: Ez a jelentéktelen hiba.  

 

Farkas László képviselő: Ha ez van benne, hogy nem tudja elsöpörni, miért nem tudja 

elsöpörni? Egy félórás munka elsöpörni. Nem is akarja megcsinálni akkor.  

 

Szatzger Tibor ügyvezető: Ez a műszaki ellenőr feladata lesz többek között, hogy ne álljon 

elő ez a helyzet.  

 

Horváth Éva polgármester: Aki egyetért azzal, hogy nem érvényesíthet, hanem érvényesít, 

kérem, szavazzon! 
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A Képviselő-testület 4 igen, 1 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadta a javaslatot, 

mely szerint a vállalkozási szerződés 6.5. pontjának utolsó mondatában az érvényesíthet szó 

helyett érvényesít szerepeljen.  

 

Farkas László képviselő: A teljesítéseknél szeretnék egy új pontot. A vállalkozó ha 

alvállalkozót alkalmaz, az alvállalkozók által elvégzendő munkák megkezdése előtt három 

nappal köteles írásban bejelenteni az alvállalkozók adatait, elvégzendő munka nevesítését és 

annak költségét. Tudjon róla a megrendelő, hogy ki az alvállalkozó. 

 

Horváth Éva polgármester: Ezt az építési naplóban rögzíteni kell. Elektronikus építési napló 

van, abban ezt kötelező rögzíteni, nem kell szerződésbe tenni.  

 

Farkas László képviselő: Én meg szeretném, ha a szerződésben is bent lenne.  

 

Horváth Éva polgármester: Azt, amit egy törvény egyéb helyen és egyéb dokumentálás során 

előír? 

 

Farkas László képviselő: Azt mondjátok, hogy a törvény előírja, hogy a munkanaplóba bele 

kell írnia, hogy az alvállalkozó mennyiért dolgozik? 

 

Horváth Éva polgármester: Azt nem! De ahhoz semmi közöd nincsen, hogy az alvállalkozó 

mennyiért dolgozik.  

 

Farkas László képviselő: Elnézést! Ahhoz, hogy nekem mi közöm van, az, amit én előírok. 

 

Horváth Éva polgármester: Ahhoz neked semmi közöd nincsen, hogy a fővállalkozó 

mennyiért szerződött le az alvállalkozóval. Akkor lesz, amikor kifizetés van, hogy igazolja az 

alvállalkozó, hogy kifizette neki a fővállalkozó az összeget. 

 

Farkas László képviselő: Javasolom, hogy kerüljön bele.  

 

Horváth Éva polgármester: Törvénytelen Laci.  

 

Farkas László képviselő: Miért lenne törvénytelen? 

 

Horváth Éva polgármester: Törvénytelen.  

 

Farkas László képviselő: Ha törvénytelen, akkor meg fogják támadni, hogy ez törvénysértő. 

Egyszerűen nem akarjátok.  

 

Horváth Éva polgármester: Soha nem írtuk bele azt a szerződésbe, hogy az alvállalkozó 

mennyivel szerződött le.  

 

Farkas László képviselő: Meg, hogy milyen munkát végez. Azért, mert egyszer sem szavazta 

meg a testület.  

 

Horváth Éva polgármester: Magában a pályázatban benne van, meg kell jelölnie a nagyobb 

alvállalkozókat, a 10 %-nál nagyobbat, hogy milyen munkákat végez. A Kbt. erről részletesen 

rendelkezik, meg az építési napló vezetés is.  
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Farkas László képviselő: Volt egy javaslatom, tedd fel szavazásra.  

 

Horváth Éva polgármester: Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 2 igen és 4 nem szavazattal meghozta a következő határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

435/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Farkas László képviselő javaslatát, mely szerint a Forrásfoglalás 

közbeszerzési eljárás vállalkozási szerződésébe a teljesítésekhez egy új 

pontban kerüljön rögzítésre az, hogyha a vállalkozó alvállalkozót 

alkalmaz, az alvállalkozók által elvégzendő munkák megkezdése előtt 

három nappal köteles írásban bejelenteni az alvállalkozók adatait, 

elvégzendő munka nevesítését és annak költségét.  

 

 

Farkas László képviselő: A 7. oldalon a 8.3.1 pontban az szerepel, hogy a fizetési 

mérföldkövekhez tartozó feladatok maradéktalan teljesítése esetén jogosult. Én ezt úgy 

bővíteném, hogy mennyiségileg maradéktalan és minőségileg kifogástalan teljesítés esetén.   

 

Horváth Éva polgármester: Kiássa a kilenc kutat. Ott szerinted mi a minőségileg 

maradéktalan teljesítés?  

 

Farkas László képviselő: Ott csak kutat kell ásni? 

 

Horváth Éva polgármester: Az első mérföldkő mondjuk az.  

 

Farkas László képviselő: Honnan tudod, hogy mi az első mérföldkő, amikor most hangzott el, 

hogy nem tudjuk még, hogy mi az? Abban nem csak árokásás van. Ez a sarkosítás, hogy ne 

lehessen valamit elfogadni. Ezt konkretizálni szeretném, hogy mennyiségileg maradéktalan és 

minőségileg kifogástalan teljesítés esetén.  

 

Horváth Éva polgármester: Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 3 igen, 1 nem szavazattal és 2 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

436/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem 

fogadta el Farkas László képviselő javaslatát, mely szerint a Forrásfoglalás 

közbeszerzési eljárás vállalkozási szerződés 8.3.1. pontjának első mondata 

úgy módosuljon, hogy a vállalkozó teljesítésének igazolását az egyes 

fizetési mérföldkövekhez tartozó feladatok mennyiségileg maradéktalan 
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és minőségileg kifogástalan teljesítése esetén jogosult kérni a 

megrendelőtől.  

   

 

Farkas László képviselő: Más nincs.  

 

Horváth Éva polgármester: További kérdés? Amennyiben nincs, aki egyetért az előterjesztett 

határozati javaslattal, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

437/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Pétfürdő, 

Fürdő-Forráscsoport foglalása tárgyú 2016. április 28-án a Képviselő-

testület 199/2016.(IV.28.) számú határozatával felfüggesztett 

közbeszerzési eljárást újraindítja. 

A Képviselő-testület az ajánlattételi felhívást a határozat melléklete szerint 

elfogadja. 

 

Felkéri a polgármestert, hogy jelen határozatról tájékoztassa a Konzulens 

9000 Kft-t. 

 

Határidő: 2016. október 21. 

Felelős: Horváth Éva polgármester 

 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

Horváth Éva polgármester: Megkaptuk a közbeszerzési ütemtervet.  

 

Szatzger Tibor ügyvezető: Ez lett volna a következő kérdésem, hogy hogy haladjunk tovább? 

 

Horváth Éva polgármester: Úgy haladjunk tovább, hogy a november 2-a biztos nem jó a 

helyszíni bejárásra, mert akkor településszintű katasztrófavédelmi gyakorlat lesz Pétfürdőn. 3-

a lesz délután 13.00 vagy 14.00 óra.  

 

Szatzger Tibor ügyvezető: 13.00 óra? 

 

Horváth Éva polgármester: Jó.  

 

Batári Anett közbeszerzési tanácsadó: A többi maradhat? 

 

Horváth Éva polgármester: A kezdődátum már nem jó. 

 

Szatzger Tibor ügyvezető: A 24-e hétfő.  

 

Horváth Éva polgármester: Jó, rendben. 
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3.) ASP pályázattal kapcsolatos hiánypótlás (száma: 233/2016.) 

Előterjesztő: Szabóné Czifra Melinda jegyző 

 

 

Horváth Éva polgármester: Aki egyetért az 1. számú előterjesztett határozati javaslattal, 

kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

438/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

402/2016.(IX.29.) számú határozatát visszavonja. 

 

 

Horváth Éva polgármester: Aki egyetért a 2. számú előterjesztett határozati javaslattal, 

kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot: 

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

439/2016.(X.20.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy 

határozott annak érdekében, hogy Pétfürdő Nagyközség Önkormányzata – 

a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 114. §-ában, illetve az önkormányzati ASP rendszerről szóló 

257/2016.(VIII.31.) Korm. rendeletben meghatározottak szerint – az 

önkormányzati ASP rendszerhez történő csatlakozási kötelezettségének 

eleget tehessen, felhatalmazza Pétfürdő Nagyközség Önkormányzat 

polgármesterét, hogy  

a) az önkormányzat nevében a KÖFOP-1.2.1-VEKOP-16 azonosító jelű 

„Csatlakoztatási konstrukció az önkormányzati ASP rendszer 

országos kiterjesztéséhez” című felhívásra támogatási kérelmet 

nyújtson be, 

b) a támogatási jogviszony létrejötte esetén a kedvezményezetti 

kötelezettségeket és jogokat gyakorolja Pétfürdő Nagyközség 

Önkormányzata nevében és javára. 

 

 

4.) Lélekharang 

 

 

Dombi Norbert képviselő: A lélekharangról még beszéljünk. 
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Horváth Éva polgármester: Tied a szó. 

 

Dombi Norbert képviselő: A Humán Bizottságot megkereste a Bonczné, hogy egy 

lélekharangot szeretnének a temetőbe felállítani. Találtak egy lélekharangot, ami ha jól 

emlékszem 16 kilós. 90 ezer Ft-ba kerül. Erre gyűjtést szerveztek. Mivel nem tudta 

megmondani akkor a Gelencsér Pisti (ő a kapcsolattartó), hogy mennyi pénz kell majd a 90 ezer 

Ft-hoz, mennyit gyűjtenek össze, ezért a Humán Bizottság azt döntötte, hogy ez a kérés kerüljön 

a Képviselő-testület elé. 

 

Horváth Éva polgármester: Mennyi hiányzik? 

 

Dombi Norbert képviselő: Időközben a következő ülésen kiderült, hogy 68-69 ezer Ft van, ez 

csak a harang ára. A harangláb, amin áll, arra nincs számítás. Tegnap volt nálam a Bonczné és 

azt mondta, hogy a harang ára megvan, összegyűjtötték. Annyit kért a Humán Bizottság, 

Miklosik Pistával is beszéltem, nem tudom, hogy nálad volt-e… 

 

Horváth Éva polgármester: Együtt voltunk kint a Pistával a temetőben. 

 

Dombi Norbert képviselő: …hogy nézzen meg egy olyan helyszínt, ahova ezt fel lehet állítani.  

 

Horváth Éva polgármester: Egyszerű megoldás van.  

 

Dombi Norbert képviselő: A lényeg az, hogy az esetlegesen felmerülő költséget, kb. 100 ezer 

Ft-ot az önkormányzat állja.  

 

Horváth Éva polgármester: Nem tudjuk állni, mert nem tudnak számlát adni. Dobjuk össze, 

én 10 ezer Ft-tal beszállok.  

 

Dombi Norbert képviselő: Mi is beszálltunk a harangba.  

 

Horváth Éva polgármester: Gyűjtsük össze. Ha nincs számla, akkor önkormányzat nem tud 

fizetni. 

 

Dombi Norbert képviselő: Nem a harangra kell, hanem a faanyagra.  

 

Horváth Éva polgármester: Kint voltunk a Pistával a temetőben, és szuper helye van. Van 

egy terasza és egy faszerkezete a ravatalozónak, aminek van egy talpszelemen sora. Oda 

nyugodtan fel lehet függeszteni ezt a harangot.  

 

Dombi Norbert képviselő: Ne lógassuk már. 

 

Horváth Éva polgármester: Mi az, hogy ne lógassuk? Hova akarod rakni? 

 

Dombi Norbert képviselő: Az két lábon álló szerkezet.  

 

Horváth Éva polgármester: Miért?  

 

Nagy Zsolt képviselő: Hogy néz ki? 
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Dombi Norbert képviselő: Éva, ez körülbelül 100 ezer Ft-on múlik. Így szeretnék 

megvalósítani ezek az emberek, akik erre áldoztak, szeretnék, hogy ez meglegyen, akkor ne 

sonkakampóra akasszuk, hanem két falábra rakjuk. 

 

Horváth Éva polgármester: Két gyönyörű pillér között van egy olyan szakasz, amit mi fából 

meg fogunk csinálni onnan öt méterre. A ravatalozó utolsó két pillére 70-80 cm távolságra van 

egymástól és egy gyönyörű fagerenda, ugyanúgy fel lehet rá rakni.  

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Az alacsony.  

 

Horváth Éva polgármester: Mi alacsony? 

 

Miskolczi Ferenc képviselő: Amit te mondasz.  

 

Horváth Éva polgármester: Az magasabb, mintha külön rakjuk. A terasz teteje milyen 

magasan van, ahol a talpszelemen megy végig? Nézzétek már meg.    

 

Dombi Norbert képviselő: Éva, november 1-éig szeretnék felállítani.  

 

Horváth Éva polgármester: Miért? November 1-én a lélekharang szólni fog? 

 

Dombi Norbert képviselő: A mindenszentek alkalmából szeretnék, ha meglenne. A másik, 

hogy nem tudom hány száz ember összeadott valamennyi pénzt, mindenkinek az lett elmondva, 

hogy lábakon álló kis valami lesz. Ahhoz adta a kis hozzájárulását. Most meg azt mondjuk, 

hogy nem lesz itt lábonállás, hanem sonkakampó van. Ne csináljuk már ezt! 

 

Horváth Éva polgármester: De nem! Bocsánat Norbi! Támogatom, hogy legyen lélekharang, 

de az nem eljárás, hogy a Képviselő-testülettől várnak valamit és én még egy rohadt papírt nem 

kapok arról, hogy ki mit akar csinálni? 

 

Dombi Norbert képviselő: Mi határozatot hoztunk, anyag volt, a kérést továbbítottuk a 

polgármesternek. Hogy hozzád mi kerül meg mi nem kerül? Keresd meg a hivatalban, hogy hol 

vannak a papírok! Ne rajtam kérjed számon légy szíves! 

 

Horváth Éva polgármester: Nem rajtad kérem számon! 

 

Dombi Norbert képviselő: Dehogyisnem! 

 

Horváth Éva polgármester: A jegyzőkönyveteket elolvastam, kicsit mosolyogtam, hogy úgy 

veszik a lélekharangot, hogy becsengetünk a temetésre.  

 

Dombi Norbert képviselő: Ne tartsál órát, hanem oldjuk ezt meg! 

 

Nagy Zsolt képviselő: Az, hogy legyen lélekharang és szólaljon meg 1-én, mindenképpen 

támogatom. Az, hogy most kifogás az, hogy tud valaki számlát adni, vagy nem, mélységesen 

felháborít. A pénzt a harangra összedobták. Arról szól a történet, és a gordiuszi csomót át tudjuk 

vágni, hogy igenis állítsa ki a számlát az asztalos, aki megcsinálja és az önkormányzatnak 

számlázza ki. Ezt a lélekharangot az önkormányzatnak már régen meg kellett volna csinálni.  

 

Horváth Éva polgármester: Miért kellett volna megcsinálni? 



 42 

 

Nagy Zsolt képviselő: Azért, mert az önkormányzaté a temető, meg kellett volna csinálni. 

Éppen ezért mondom, hogy aki megcsinálja, állítson ki számlát az önkormányzatnak.  

 

Horváth Éva polgármester: Magyarán kérjünk árajánlatot. 

 

Dombi Norbert képviselő: Nem kell! Hozza a számlát az asztalos.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Biztos, hogy nem millió forintért fogja megcsinálni.  

 

Horváth Éva polgármester: Nem a pénzről szól a történet, hanem arról, hogy vállalkozót kell 

megbízni, hogy csinálja meg a lélekharangnak a haranglábát. 

 

Nagy Zsolt képviselő: Javaslat is megvan a vállalkozóra.   

 

Horváth Éva polgármester: Ki a vállalkozó? 

 

Farkas László képviselő: A határozatunk úgy szólt, hogy mivel megvan a pénz a harangra, 

csak a felállításra kérik, helyi vállalkozót, a Keskeny Mikit bízzuk meg, és a szükséges… 

 

Horváth Éva polgármester: Beszéltél a Keskeny Mikivel? 

 

Farkas László képviselő: Én nem beszéltem vele.  

 

Dombi Norbert képviselő: Bonczné beszél vele. 

 

Farkas László képviselő: Ő számlázza ezt ki.  

 

Horváth Éva polgármester: A Keskeny Miki megcsinálja a lélekharang faszerkezetét.  

 

Farkas László képviselő: Fel is állítja. 

 

Dombi Norbert képviselő: A betont meg hozza a Gáspár Imi, azzal járul hozzá. Azt nem kell 

fizetni. 

 

Horváth Éva polgármester: Két helyet találtunk a gerendán kívül, bár a gerenda lett volna a 

legjobb. Nem az, amit a Boncznéék kérnek, hogy a padot távolítsuk el és ott legyen vele 

szemben. Vagy a lefolyónál… 

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Ami a túloldalon van.  

 

Horváth Éva polgármester: Szem elé nem szabad tenni, mert egy hónap múlva eltűnik. Vagy 

odarakjuk le, ahol csináltuk a vízelvezetést tavaly, vagy pedig a ravatalozó mögé, de szintén 

mellé, ahol kezdődnek a parcellák. Az szebb hely egyébként. Azt mondom, hogy a 

Településfejlesztési Bizottság menjen ki és nézze meg.  

 

Farkas László képviselő: A régi ravatalozó helyén, ahol van a hősök síremléke, ott is fel 

lehetne állítani.  
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Horváth Éva polgármester: Elnézést kérek, egy lélekharang legyen a szertartás közelében. A 

lélekharang egyházi szertartásokon szólal meg. A lélekharangot az egyházi szertartásokon 

résztvevők szólaltatják meg. A régi ravatalozó és az új ravatalozó odébb van egymástól. Kijön 

a katolikus plébános úr, hozza a kántort és a kórust, az ő csapatából nem fog senki átrohanni, 

amikor viszik ki a sírhoz – mert akkor szól a lélekharang – harangozni a csapatból, ahelyett, 

hogy énekelgetne a koporsó mögött.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Miért nem jó a ravatalozóval szemben? 

 

Horváth Éva polgármester: Azért, mert el kell távolítani egy padot.  

 

Farkas László képviselő: Nem kell a padot eltávolítani.  

 

Horváth Éva polgármester: A pad mellé nem fér el.  

 

Farkas László képviselő: A padokkal szemben. Van akkora hely.  

 

Horváth Éva polgármester: Ez majdnem a paddal szemben van, csak egy kicsit befordul egy 

sír felé.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Miért kell oda letenni a vizenyős területre? Tökéletesen jó helyen van a 

ravatalozóval szemben. Úgyis ott áll a gyászmenet.  

 

Horváth Éva polgármester: Ott vannak a padok, ne bontsuk már el! 

 

Nagy Zsolt képviselő: Nem kell elbontani a padot. Egy-két méteren már nem múlik.  

 

Horváth Éva polgármester: Hogyne múlna, kocsival mennek hátra.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Hova? 

 

Horváth Éva polgármester: A szertartásokon mennek hátra, nem férnek el. Így is keskeny az 

a rész. Oda elé rakni még a haranglábat, nem jó. Jelöljétek ki a helyet! Oda biztosan nem jó. 

 

Bálint Gézáné Településfejlesztési Bizottság tagja: Éva mindenképpen a ravatalozó elé kell 

tenni, a mögötte lévő részt semmiképpen nem tudnám támogatni, ha képviselő lennék. Annyit 

szeretnék még mondani, hogy amikor a ravatalozót megépítettük, akkor szóbeszéd volt, hogy 

ezt a lélekharangot fel kell állítani. Ez nem mostani téma.  

Nekem az az aggályom Norbi, hogy annyira kevés idő van november 1-éig.  

Kimegyek és megjelölök egy helyet. A burkolt út és az első jobboldali kolumbárium között 

bőven elfér egy lélekharang.  

 

Dombi Norbert képviselő: Menjünk ki egy páran és legyen az, hogy amit ott eldöntünk, akik 

ott lesznek, akkor az legyen. Ne kelljen visszahozni.  

 

Horváth Éva polgármester: A Keskeny Mikivel le van beszélve? Tudja, hogy mit kell 

csinálni? 

 

Dombi Norbert képviselő: A Bonczné intézi az asztalost. Azt mondta, hogy két asztalossal 

beszél, akik pétiek, amelyik ráér, vagy jobb árat mond, azzal fogja megcsináltatni.  
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Horváth Éva polgármester: Mi meg azt megrendeljük és kifizetjük. Erről majd a Pénzügyi 

Bizottság dönteni fog.  

 

Farkas László képviselő: A Polgármesteri Hivatal dologi kiadásaiból elmegy.  

 

Horváth Éva polgármester: Ez nem! Ez a temető! Ne haragudj már, miért a Polgármesteri 

Hivatal dologi kiadása? 

 

Farkas László képviselő: Igen, a temetőbe belefér. 

 

Láng Géza alpolgármester: A harang milyen anyagból van? 

 

Dombi Norbert képviselő: Bronz.  

 

 

19.30 órakor Horváth Éva polgármester megköszönte a részvételt és bezárta a rendkívüli 

nyilvános testületi ülést.  

 

 

 

K.m.f. 

   

 

 

 

 

              Horváth Éva                        Szabóné Czifra Melinda 

              polgármester                                               jegyző 


